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Posłowie 
za szczepieniami 
w aptekach
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mgr farm. Ireneusz Nesterowicz 
redaktor naczelny

Kwiecień to dla farmaceutów miesiąc szczególny. 
30 lat temu, 19 kwietnia 1991 r. Sejm RP uchwalił 
ustawę o izbach aptekarskich, powołując (reakty-
wując) samorząd zawodowy. W wyniku usilnych 
starań naszej koleżanki mgr farm. Janiny Mańko, 
dzisiejszego Skarbnika GORA, a ówczesnej Dyrektor 
Departamentu Farmacji został powołany przez Mini-
stra Zdrowia Komitet Organizacyjny Izb Aptekarskich. 
Jego przewodniczącym został dr n. farm. Stanisław 
Vogel wieloletni Prezes GORA. W ciągu kilku miesięcy 
zostały stworzone regulacje prawne umożliwiające 
powstanie izb okręgowych.

16 kwietnia 2021 r. weszła w życie długo wycze-
kiwana ustawa o zawodzie farmaceuty, dająca moż-
liwość wykorzystania potencjału naszego zawodu, 
prowadzenie usług z zakresu opieki farmaceutycznej, 
zapewniająca niezależność i samodzielność przy 
wykonywaniu obowiązków zawodowych. Ustawa 
ta budzi wiele uzasadnionych nadziei na rozwój 
nowoczesnej farmacji, ale rodzi też i obawy. Czas 
pokaże na ile te obawy są uzasadnione, pewne jest 
to, że stanowi nowy rozdział w farmacji, której karty 
będziemy zapisywać my farmaceuci.

10 kwietnia 2021 r. odbył się XXX Okręgowy Zjazd 
Sprawozdawczy Farmaceutów Gdańskiej Okręgowej 
Izby Aptekarskiej, pierwszy Zjazd przeprowadzony ze 
względu na panujące obostrzenia w formie zdalnej. 

Za jedną z najbardziej znaczących uchwał podjętych 
podczas Zjazdu można uznać uchwałę w sprawie 
zakupu lokalu na potrzeby siedziby i biura GOIA 
przy ul. Rakoczego 9 w Gdańsku. Lokal został już 
zakupiony, trzeba w nim będzie przeprowadzić od 
podstaw prace adaptacyjne, ale dzięki tej decyzji 
dołączyliśmy do większości OIA posiadających 
własną siedzibę.

Druga, niezwykle istotna, uchwała przyjęta 
podczas Zjazdu, to uchwała w sprawie wytycznych 
co do zasad płacenia składek członkowskich. Delegaci 
zagłosowali zgodnie z rekomendacją Naczelnej 
Komisji Rewizyjnej, ustalając równą kwotę składki 
członkowskiej dla każdego farmaceuty, bez względu 
na miejsce zatrudnienia i pełnioną funkcję. Na takiej 
samej zasadzie płacą składkę członkowie innych 
zawodów medycznych. Uchwała zacznie obowiązywać 
od lipca 2021 r. 

Także od lipca każdy farmaceuta  płacący regu-
larnie składki będzie miał dostęp do do 24 godzinnej 
nielimitowanych porad prawnych dotyczącej zarówno 
zapraw zawodowych jak i prywatnych z różnych dzie-
dzin prawa. Porady będą udzielane przez kancelarię 
Lex Secure

Szerzej do zapoznania się z tymi i wieloma 
innymi ciekawymi tematami zachęcam na łamach 
„Przeglądu Farmaceutycznego”.

Redakcja

24H INFOLINIA PRAWNA
+48 501 538 539

Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom Farmaceutów
z Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej w zakresie 
dostępu do porad prawnych, podjęliśmy uchwałę
w sprawie nawiązania współpracy z Kancelarią Lex Secure.

W ramach umowy z Kancelarią, wprowadziliśmy rozwią-
zanie dające wszystkim Farmaceutom możliwość 
korzystania z profesjonalnej 24h Opieki Prawnej. Usługa 
ta gwarantuje stały dostęp do prawnika i pomoc
w rozwiazywaniu problemów we wszystkich sytuacjach, 
które wymagają znajomości aktualnych przepisów 
prawa – zarówno w sprawach zawodowych, jaki
i w sprawach prywatnych.

Z 24h Opieki Prawnej skorzystać mogą nieodpłatnie 
wszyscy członkowie naszej Izby regularnie opłacający 
składki oraz  ich rodziny. Koszt usług prawnych pokrywa 
Gdańska Okręgowa Izba Aptekarska.

Prezes Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej
Mgr farm. Michał Pietrzykowski

Pakiet Premium 24h Opieki Prawnej dla Farmaceutów 
GOIA obejmuje:

24h Infolinię prawną – kontakt z prawnikiem we 
wszystkich sprawach prawnych związanych z życiem 
prywatnym i zawodowym

Porady prawne – nielimitowane odpowiedzi na pytania 
prawne w formie opinii prawnej albo rozmowy z 
prawnikiem

Dokumenty prawne – spersonalizowany dokument 
przygotowany przez prawnika na podstawie stanu 
faktycznego przekazanego przez Farmaceutę

Wideoporady prawne – rozmowa z prawnikiem za 
pośrednictwem internetowego wideokomunikatora

Wybór Adwokata – wybór najlepszego adwokata do 
sprawy sadowej

Zakres Prawa – całe prawo polskie oraz prawo europej-
skie obowiązujące na terenie Rzeczpospolitej Polskiej

24h Opieka Prawna obejmuje swoim zakresem 
Farmaceutę z GOIA oraz jego najbliższych.

24H OPIEKA PRAWNA DLA FARMACEUTÓW
Z GDAŃSKIEJ OKRĘGOWEJ IZBA APTEKARSKIEJ 

BEZPŁATNA OPIEKA PRAWNA
DLA GDAŃSKIEJ OKRĘGOWEJ IZBY APTEKARSKIEJ 

24H INFOLINIA PRAWNA:
+48 501 538 539
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Prof. Lidia Brydak: 
Szczepienia przez farmaceu-
tów to zysk dla pacjentów

NRA ponawia apel o włączenie 
aptek do Tarczy Antykryzysowej 
i Finansowej

Ustawa o zawodzie 
farmaceuty wchodzi 
w życie
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13.01. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

18.01. Spotkanie prezesów ORA  
(zdalne)

21.01. Prezydium GORA 
(obiegowe głosowanie uchwał)

27.01. Posiedzenie NRA (zdalne)

27.01. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

29.01. Szkolenie dla studentów VI roku 
Wydziału Farmaceutycznego GUM 
(zdalne)

03.02. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

04.02. Prezydium GORA (obiegowe 
głosowanie uchwał)

09.02. Posiedzenie GORA 

mgr farm. Michał Pietrzykowski, 
Prezes Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej

Kalendarium prezesa GORA

KALENdARIuM KALENdARIuM

10.02. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

10.02. Spotkanie z Panią mgr farm. 
Ewą Tobolską-Klimek – Konsultantem 
Wojewódzkim ds. aptek szpitalnych

17.02. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

23.02. Prezydium GORA (obiegowe 
głosowanie uchwał)

24.02. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

26.02. Spotkanie z Panem dr. n. med. 
Jerzym Karpińskim – Dyrektorem 
Wydziału Zdrowia Urzędu 
Wojewódzkiego w Gdańsku

03.03. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

10.03. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

10.03. Spotkanie prezesów ORA (zdalne)

16.03. Posiedzenie GORA 

17.03. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

23.03. Posiedzenie NRA (zdalne)

24.03. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

30.03. Posiedzenie Rady POW NFZ (zdalne)

31.03. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

07.04. Prezydium GORA (obiegowe 
głosowanie uchwał)

10.04. XXX Okręgowy Zjazd Sprawozdawczy 
Farmaceutów Gdańskiej Okręgowej 
Izby Aptekarskiej (zdalny)

14.04. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

14.04. Konferencja NRA dotycząca ustawy 
o zawodzie farmaceuty (zdalna)

21.04. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

21.04. Ślubowanie farmaceutów

26.04. GORA (obiegowe głosowanie uchwał)

28.04. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

04.05. Ślubowanie farmaceutów

04.05. Prezydium GORA 
(obiegowe głosowanie uchwał)

05.05. Ślubowanie farmaceutów

05.05. Posiedzenie Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego przy Wojewodzie 
Pomorskim (zdalne)

19.05. Posiedzenie NRA (zdalne)

26.05. Posiedzenie naukowo-szkoleniowe 
kierowników aptek szpitalnych 
(zdalne)
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Prof. Lidia Brydak:

Szczepienia przez farmaceutów 
to zysk dla pacjentów

– Wielokrotnie, podczas wykładów kongresowych, wygłaszałam opinie 
o możliwości włączenia farmaceutów do wykonywania szczepień przeciwko 

chorobom zakaźnym osób dorosłych – przyznaje w rozmowie z redakcją 
Aptekarza Polskiego prof. Lidia Brydak, Kierownik Zakładu Badania 

Wirusów Grypy w NIZP–PZH, Kierownik Krajowego Ośrodka ds. Grypy.

Rządowy projekt ustawy o zmianie ustawy 

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobie-

ganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-

19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych 

ustaw zakłada włączenie m.in. farmaceutów – po 

uzyskaniu odpowiednich kwalifikacji – w proces 

wykonywania szczepień przeciw COVID-19.

? Czy w opinii Pani Profesor takie 

kwalifikacje można byłoby rozszerzyć 

o wykonywanie szczepień przeciw innym 

chorobom zakaźnym – np. sezonowym 

szczepieniom przeciw grypie?

– Jako kierownik Zakładu Badania Wirusów Grypy 

w NIZP-PZH i Kierownik jednego 149 Krajowych 

Ośrodków ds. Grypy w świecie, wielokrotnie 

podczas wykładów kongresowych wygłaszałam 

opinie o możliwości włączenia farmaceutów do 

wykonywania szczepień przeciwko chorobom 

zakaźnym osób dorosłych. Szczepienia – włączając 

farmaceutów, którzy uzyskali uprawienia do ich 

wykonywania – sprawdziły się na zachodzie np. 

w Anglii czy Holandii. Na stronie internetowej NIZP-

PZH przedstawiono ponad 100 publikacji potwier-

dzających skuteczność szczepień przeciwko grypie, 

jakie zostały przeprowadzone przy współpracy 

z klinicystami przez Krajowy Ośrodek ds. Grypy.

? Szczepienia w aptekach 

przez farmaceutów?

– Moim zdaniem jako pracownika naukowego, 

który 53 lata poświęcił swojej wszystkie szczepionki 

osób dorosłych mogłyby być i powinny być wykony-

wane przez farmaceutów – oczywiście odpowiednio 

przeszkolonych i w aptekach spełniających warunki 

lokalowe. Dotyczy to zwłaszcza szczepienia prze-

ciwko grypie. Pozwolę sobie podkreślić, że procent 

zaszczepionych pracowników ochrony zdrowia 

szeroko rozumianej zgodnie informacjami ECDC 

jest na bardzo niskim poziomie 6,4%. Dalego też 

należy do akcji szczepień – zwłaszcza przeciwko 

grypie – włączyć farmaceutów zważywszy na fakt, 

że w ostatnim sezonie epidemicznym 2020/2021 

w Polsce zaszczepiło się jedynie 5,2% populacji. 

Zwłaszcza w obecnej sytuacji pandemii SARS-CoV-2 

oprócz szczepień przeciwko grypie, wskazane 

byłoby szczepienie osób starszych przeciwko bak-

teryjnemu zapaleniu płuc.

? Jakie korzyści przyniesie to systemowi 

ochrony zdrowia?

– Jestem przekonana, że największe zyski pod 

każdym względem odniesie pacjent. Po pierw-

sze nie będzie czekał na konsultację z lekarzem 

rodzinnym, który wypisze mu receptę na szcze-

pionkę, potem pojedzie (lub nie pojedzie) do apteki 

i w jakich warunkach przewiezie szczepionkę do 

lekarza, aby go zaszczepił oraz czy nie przerwie 

łańcucha chłodniczego transportu szczepionki, 

bo szczepienie odbędzie się w aptece. Zwiększy to 

zdecydowanie liczbę zaszczepionej populacji, a tym 

samym zmniejszy liczbę powikłań pogrypowych, 

zmniejszy liczbę zgonów jak również zmniejszy 

koszty finansowe ponoszone przy leczeniu powi-

kłań pogrypowych.

Należy mieć świadomość, że każdą infekcję, 

a zwłaszcza infekcję grypową, należy rozpatrywać 

nie tylko w aspekcie utraty zdrowia czy zaostrzenia 

się choroby już istniejącej, względnie wystąpie-

nia nowej, ale również w aspekcie wymiernych 

i policzalnych skutków ekonomicznych, które 

w przypadku grypy zostały obliczone przez firmę 

Ernst & Young w 2013 r. (raport Koszty grypy 

w Polsce. Bilans kosztów i korzyści szczepień – 

przyp. red.).

? Czy wpłynie to na relacje farmaceuta- 

-lekarz?

– Moim zdaniem zapewne tak. Ze uwagi na to, 

że w Polsce mamy mało lekarzy i są przepracowani, 

to taka pomoc jest wskazana. Absolwenci wydzia-

łów farmaceutycznych są dobrze wyszkoleni, mają 

merytoryczną wiedzę z mechanizmów działania 

leków i ich metabolizmu w organizmie. Dodatkowe 

przeszkolenie odnośnie procedur związanych ze 

szczepieniem będzie bardzo pomocne. Jedno-

cześnie nie dostrzegam niebezpieczeństwa z tym 

związanego, jeśli tylko reguły będą przestrzegane. 

Popieram w całej rozciągłości włączenie farmaceu-

tów w ten proces.

ŻRóDłO: MICHAł GONDEK / APTEKARZPOLSKI.PL

WyWIAd WyWIAd
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Mgr farm. Ewa Krajewska

Premier Mateusz Morawiecki 
powołał Ewę Krajewską 

na stanowisko Głównego 
Inspektora Farmaceutycznego

Włączenie GIF w bieżące zarządzanie walką 

z epidemią od strony bezpieczeństwa farmaceu-

tycznego, jak i zabezpieczenie potrzeb pacjentów 

poza sfera covidową. Chcę przybliżyć społeczeństwu 

wagę i znaczenie działania wojewódzkich inspekcji 

farmaceutycznych – podkreśla nowo powołana 

szefowa GIF.

Mgr farm. Ewa Krajewska jest absolwentką 

Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego, Szkoły 

Biznesu Politechniki Warszawskiej oraz Uni-

wersytetu Warszawskiego. Posiada wieloletnie 

Dnia 8 lutego br. Premier Mateusz Morawiecki  
powołał mgr farm. Ewę Krajewską na stanowisko  

Głównego Inspektora Farmaceutycznego.  
Nominację wręczył Minister Zdrowia Adam Niedzielski.

doświadczenie na stanowiskach kierowniczych 

w zakresie zarządzania jednostkami aptecznymi, 

projektami ogólnopolskimi związanymi z propa-

gowaniem nauki i rozwojem zawodowym farma-

ceutów. Ewa Krajewska posiada rozległą wiedzę 

z zakresu mechanizmów funkcjonujących na 

rynku lekowym w odniesieniu do aptek, szpitali 

oraz Departamentu Polityki Lekowej i Farmacji 

resortu zdrowia, który uczestniczy w podejmo-

waniu strategicznych decyzji dla szeroko pojętej 

polityki lekowej państwa.

Od marca 2020 r. pełniła funkcję zastępcy dyrek-

tora Departamentu Polityki Lekowej i Farmacji 

w Ministerstwie Zdrowia. Była także zastępcą Prze-

wodniczącego Zespołu ds. opieki farmaceutycznej, ŹRóDłO:MZ / NIA.ORG.PL
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Przewodniczącą Zespołu ds. dostępności tlenu 

medycznego i członkiem Komitetu Sterującego 

na wspólne zakupy w KE.

GORący TEMAT GORący TEMAT
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Elżbieta Piotrowska-Rutkowska, 
prezes Naczelnej Rady Aptekarskiej

NRA ponawia apel 
o włączenie aptek 

do Tarczy Antykryzysowej 
i Finansowej

Prezes NRA Elżbieta Piotrowska-Rutkowska w imieniu 
Naczelnej Rady Aptekarskiej zwróciła się ponownie z apelem 

do Prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego w sprawie 
włączenia aptek do tarczy antykryzysowej i finansowej.

Warszawa, dnia 22 lutego 2021 r.

Szanowny Pan

Prezes Rady Ministrów Mateusz Morawiecki

Szanowny Panie Premierze,

w związku z obowiązywaniem na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej stanu epidemii oraz ogra-

niczeniami w zakresie prowadzenia działalności gospodarczej, które zostały wprowadzone na pod-

stawie rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie ustanowienia określonych 

ograniczeń, nakazów i zakazów w związku z wystąpieniem stanu epidemii (Dz.U. z 2020, poz. 2316), 

w imieniu Naczelnej Rady Aptekarskiej wnoszę o rozszerzenie zapisów Tarczy Antykryzysowej 

i Finansowej o podmioty prowadzące działalność pod następującymi kodami zawartymi w rozporzą-

dzeniu Rady Ministrów z dnia 24 grudnia 2007 r. w sprawie polskiej klasyfikacji działalności (PKD)  

(Dz.U. Nr 251, poz. 1885):

PKD 47.73.Z – sprzedaż detaliczna wyrobów farmaceutycznych prowadzona • 

w wyspecjalizowanych sklepach;

PKD47.74.Z – sprzedaż detaliczna wyrobów medycznych włącznie z ortopedycznymi • 

prowadzona w wyspecjalizowanych sklepach.

UzaSaDnIenIe

Sytuacja przedsiębiorców branży farmaceutycznej prowadzących apteki ogólnodostępne związana 

z zamknięciem części gałęzi działalności gospodarczej na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej w związku 

z rozwijającą się dynamicznie pandemią COVID-19 z olbrzymią siłą uderzyła również w apteki, które 

obecnie znajdują się w bardzo trudnej sytuacji finansowej.

W ocenie Naczelnej Rady Aptekarskiej, w początkowej fazie pandemii COVID-19 farmaceuci, którzy 

znaleźli się na pierwszej linii frontu walki, wykazali olbrzymie zaangażowanie i solidarność w walce 

o zdrowie pacjentów i podejmowali działania, poprawiające wydajność systemu opieki zdrowotnej 

w kraju, w szczególności poprzez działalność edukacyjną pacjentów, którzy na skutek ograniczenia 

funkcjonowania przychodni lekarskich oraz szpitali, mieli utrudniony dostęp do lekarzy.

W skrajnych sytuacjach to farmaceuci wystawiali recepty farmaceutyczne pacjentom potrzebu-

jącym natychmiastowego dostępu do leków ratujących zdrowie i życie. Kryzys gospodarczy będący 

Postulat o rządowe wsparcie finansowe dla 

aptek w związku z trwającą od ponad roku 

pandemią COVID-19 został wystosowany przez 

Naczelną Radę Aptekarską 26 stycznia br., 

pozostając jednak bez odpowiedzi. W piśmie 

do Premiera, Prezes NRA podkreśla, że wbrew 

panującemu przekonaniu, kryzys gospodarczy 

będący następstwem pandemii koronawirusa 

istotnie wpłynął na działalność aptek, znacz-

nie obniżając ich dochody. Negatywny trend 

dotyczy głównie placówek prowadzonych przez 

mikroprzedsiębiorców.

TREŚć PISMA
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następstwem pandemii wirusa SARS-CoV*2, nałożonych ograniczeń oraz obostrzeń w sferze działalności 

gospodarczej, negatywnie wpłynął na działalność aptek, które zanotowały znaczący spadek liczby 

klientów i wysokości dochodów. Apteki znajdują się obecnie w bardzo trudnej sytuacji finansowej. 

W znacznej części apteki prowadzone są przez mikroprzedsiębiorców, w szczególności przez farmaceu-

tów prowadzących jednoosobową działalność gospodarczą. Konsekwencją trudnej sytuacji finansowej 

aptek jest konieczność ich zamykania przez właścicieli, co może negatywnie wpłynąć w najbliższych 

miesiącach na stabilność i jakość usług świadczonych przez farmaceutów oraz dostępność dla pacjen-

tów do placówek aptecznych.

Straty finansowe wykazywane przez apteki ogólnodostępne w związku z kryzysem wywołanym 

pandemią COVID-19, spowodowane są w szczególności:

spadkiem liczby pacjentów w aptekach znajdujących się przy poradniach lekarskich • 

ze względu na zamknięcie lub ograniczenie w funkcjonowaniu poradni lekarskich poprzez 

prowadzenie konsultacji wyłącznie w formie teleporad,

obowiązkiem zawieszenia działalności aptek, które mieszczą się w szpitalach przekształconych • 

w szpitale jednoimienne,

zamknięciem galerii handlowych (spadek klientów i przychodów przed wprowadzeniem • 

kwarantanny narodowej w grudniu 2020 r. wynosił ok. 30–35 %).

Straty finansowe wykazują również apteki ogólnodostępne znajdujące się w szpitalach, w których ze 

względów epidemiologicznych przyjęcia pacjentów ograniczono lub całkowicie zamknięto poradnie.

Branża farmaceutyczna, pomimo że nie znajduje się w katalogu działalności gospodarczych, które 

ze względu na działania podjęte przez rząd w celu ograniczenia rozprzestrzeniania się pandemii 

COVID-19 zostały zamknięte, z uwagi na wprowadzone obostrzenia, w sposób bezpośredni ponosi 

straty finansowe z powodu braku klientów w wyżej wskazanych placówkach.

Mając na uwadze powyższe okoliczności, Naczelna Rada Aptekarska wnosi o poszerzenie podmio-

tów uprawnionych do skorzystania z przygotowanych przez Radę Ministrów pakietu kompleksowych 

rozwiązań ujętych w Tarczy Antykryzysowej oraz Finansowej, które pozwolą na wsparcie aptek oraz 

umożliwią placówkom najbardziej dotkniętym ograniczeniami dalszą egzystencję oraz stabilne funk-

cjonowanie systemu opieki zdrowotnej w przyszłości.

Uwzględnienie powyższych propozycji ma strategiczne znaczenie dla dalszego funkcjonowania wielu 

przedsiębiorców branży farmaceutycznej, utrzymania miejsc pracy farmaceutów w nich zatrudnionych 

oraz zapewnienia płynności finansowej w okresie poważnych zakłóceń w gospodarce.

Elżbieta Piotrowska-Rutkowska

Redakcja Aptekarza Polskiego

Sukces Polpharmy i naukowców 
Instytutu Chemii Bioorganicznej 

PAN
Badacze Instytutu Chemii Bioorganicznej PAN, eksperci 
Polpharmy oraz przedstawiciele Medicofarmy, stworzyli 

i skomercjalizowali dwa biotechnologiczne produkty medyczne, 
zwiększające bezpieczeństwo zdrowotne Polaków.

Pierwszym z nich jest test wykrywający 

COVID-19, którego pierwsza wersja została wypro-

dukowana już w maju, a jej udoskonalony model 

wprowadzono na rynek w październiku 2020 r. 

Drugi produkt – dostępny na rynku od początku 

2021 r. – to test wykrywający w jednym badaniu 

wirusa SARS-CoV-2 i grypy.

Test MediPAN-2G+ FAST COVID, wykrywający 

COVID-19, odegrał na początku pandemii kluczową 

rolę w dostępie do testów PCR. Przy utrudnio-

nych możliwościach nabywania testów od innych 

państw, zdolność ich produkcji w kraju na polskich 

komponentach okazała się niezwykle istotna.

Drugi z testów – MediPAN-COVID+Flu – w szybki 

i wiarygodny sposób pozwala odróżnić, czy badany 

pacjent jest zakażony wirusem SARS-CoV-2, czy 

wirusem grypy. Jego powszechne stosowanie 

będzie miało kluczowe znaczenie w przypadku 

nałożenia się sezonu grypowego i kolejnej fali pan-

demii. Kumulacja zachorowań może powodować 

ogromne obciążenie systemu opieki zdrowotnej, 

natomiast szybka i trafna diagnostyka pomoże 

w podjęciu właściwych metod leczenia.

Współpraca ekspertów Polpharmy oraz 

naukowców Instytutu Chemii Bioorganicznej 

PAN nad autorskimi testami pokazała, że łącząc 

GORący TEMAT GORący TEMAT
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wiedzę naukową ze znajomością procesów biz-

nesowych możemy tworzyć najwyższej jakości 

produkty medyczne. Nasze testy mają bardzo 

krótki czas reakcji, co wpływa na efektywność 

wykorzystywanej infrastruktury diagnostycznej 

oraz charakteryzują się wysoką czułością reakcji 

wykrywającej obydwa wirusy (>99%). Co ważne, 

ponieważ testy zostały stworzone w Polsce, na 

bazie krajowych składników, ich twórcy mają moż-

liwość elastycznego dopasowywania elementów 

tak, aby były one czułe także na inne pojawiające 

się w przyszłości mutacje (np. mutacja wirusa 

VUI-202012/01 zidentyfikowanego w Wielkiej 

Brytanii).

Przedstawiciele samorządu 
aptekarskiego w gronie stu 

najbardziej wpływowych osób 
systemu ochrony zdrowia

Elżbieta Piotrowska-Rutkowska już po raz kolejny znalazła się na liście stu 
najbardziej wpływowych osób, które wywarły pozytywny wpływ na polski 

system ochrony zdrowia. W rankingu podsumowującym 2020 r., prezes NRA 
zajęła 21. pozycję. Na liście znaleźli się również wiceprezesi NRA Marek 

Tomków oraz Michał Byliniak, którzy zajęli odpowiednio 46. i 54. lokatę.

Tworzony przez redakcję Pulsu Medycyny ran-

king, od wielu lat cieszy się niesłabnącym zaintere-

sowaniem i uznaniem całego środowiska. Wyboru 

laureatów dokonuje jury, w którego skład wchodzi 

blisko 150 ekspertów od wielu lat związanych 

z systemem ochrony zdrowia.

Pełna Lista Stu 2020 r. najbardziej wpływowych osób w polskim systemie ochrony zdrowia dostępna jest pod adresem:  

https://pulsmedycyny.pl/lista-stu-2020-system-ochrony-zdrowia-1110577

GORący TEMAT
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najwyższej jakości produkty medyczne.
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Prof. Janusz Pluta:

Szczepienia to dopełnienie 
opieki farmaceutycznej

– Przygotowanie zawodowe, jakie uzyskuje farmaceuta na studiach 
i w czasie szkolenia podyplomowego, w połączeniu z planowanymi 
szkoleniami teoretycznymi (CMKP) i praktycznymi (prowadzonymi 
na uczelniach) w kierunku nabycia umiejętności szczepienia, dają 

duży stopień pewności bezpiecznego świadczenia tej usługi – 
komentuje dla redakcji Aptekarza Polskiego prof. dr hab. Janusz 

Pluta, Prezes Polskiego Towarzystwa Farmaceutycznego.

? Co sądzi Pan Profesor o planach włączenia 

farmaceutów w akcję wykonywania 

szczepień przeciw COVID-19?

– Uważam, że rozszerzanie uprawnień zawodo-

wych farmaceutów, przy równoczesnym egze-

kwowaniu posiadania przez nich stosownych 

kwalifikacji jest, jak najbardziej uzasadnione. Na 

pewno farmaceuci są tą grupą zawodową, z grup 

zawodów wymienionych w ustawie z 17 grudnia 

2020 roku, która jest odpowiednio przygoto-

wana do tego z racji posiadanego wykształcenia. 

Podobne stanowisko, popierające włączenia się 

farmaceutów do akcji szczepień przeciw COVID-

19, przyjęła Międzynarodowa Federacja Far-

maceutyczna (FIP), której Polskie Towarzystwo 

Farmaceutyczne jest od wielu lat członkiem. 

Wręcz apelowała do swoich członków (farmaceu-

tycznych towarzystw naukowych) o poparcie tej 

idei. Odrębną oczywiście kwestią jest spełnienie 

odpowiednich wymogów organizacyjnych przez 

jednostki, w których takie świadczenia byłyby 

przez farmaceutów udzielane.

? Czy farmaceuci (i apteki) są przygotowani 

do świadczenia nowej usługi?

– Wydaje się, że fakt przeszkolenia jakiejś 

części środowiska farmaceutycznego w kierunku 

świadczenia usług przy szczepieniach przeciwko 

COVID-19 powinno być wykorzystane również 

w przypadku innych szczepień. Oczywiście jed-

nostki, na terenie których te szczepienia mogłyby 

się odbywać (apteki) powinny być do tego odpo-

wiednio przygotowane. Dobrym tutaj przykła-

dem są na pewno szczepienia sezonowe przeciw 

grypie. Przygotowanie zawodowe, jakie uzyskuje 

farmaceuta na studiach i w czasie szkolenia pody-

plomowego, w połączeniu z planowanymi szko-

leniami teoretycznymi (CMKP) i praktycznymi 

(prowadzonymi na uczelniach) w kierunku naby-

cia umiejętności szczepienia, dają duży stopień 

pewności bezpiecznego świadczenia tej usługi.

J akie korzyści może to przynieść systemowi 

opieki zdrowotnej?

– Dla systemu ochrony zdrowia, moim zda-

niem, oznacza to zwiększenie sprawności systemu, 

większą promocję szczepień, odciążenie służb 

medycznych i jednostek, które dotychczas realizo-

wały szczepienia, przy jednoczesnym nie pogorsze-

niu bezpieczeństwa pacjentów i zachowaniu odpo-

wiedniego nadzoru nad podawanymi preparatami.

Dla pacjentów oznacza to na pewno zwiększenie 

dostępności szczepień, zarówno przez zwiększenie 

liczby punktów szczepień, jak i ich usytuowanie 

w mniejszych miejscowościach (apteki są prawie 

wszędzie).

Dla aptek oznacza to przede wszystkim możli-

wość poszerzeniu świadczonych usług, pełniej-

szą obsługę pacjentów, praktyczne włączenie 

się do sprawowania nad nimi pełniejszej opieki 

farmaceutycznej, a dla niektórych, znajdujących 

się w trudnej sytuacji ekonomicznej, pewną jej 

poprawę. Uważam, że przyjęcie takiego dodatko-

wego obowiązku przez aptekę powinno być dobro-

wolne, bo przecież niekoniecznie wszystkie apteki 

mają do tego odpowiednie warunki i nie wszystkie 

mogą tym dodatkowym obowiązkom podołać.

? Jak nowe uprawnienia wpłyną na 

współpracę na linii lekarz-farmaceuta?

– Na pewno realizacja w praktyce tych nowych 

uprawnień dla farmaceutów musi się odbywać 

we współpracy z lekarzami. Podanie szczepionki 

pacjentowi wymaga konsultacji lekarskiej. Należy 

przy tym pamiętać, że w obecnych czasach niektóre 

uprawnienia zastrzeżone tylko dla określonych 

zawodów stają się, po spełnieniu określonych 

warunków, uprawnieniami dostępnymi również 

dla innych. Nie obserwuję jakichś specjalnych 

problemów między zawodami medycznymi po 

zmianie przepisów w zakresie przepisywania 

leków na receptach. Dlatego nie spodziewam się 

również i w tym przypadku szczególnych niebez-

pieczeństw. Musimy jednak być świadomi tego, 

że nowe uprawnienia pociągają zawsze za sobą 

wzrost odpowiedzialności dla osób, które z nich 

korzystają. Dotyczyć to będzie zarówno aptek, jak 

i farmaceutów, którzy tego rodzaje usługi będą 

świadczyć.

ROZMOWA ROZMOWA
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Redakcja Aptekarza Polskiego

FDA dopuszcza urządzenie 
do badań przesiewowych 

w kierunku COVID-19
Amerykańska Agencja ds. Żywności i Leków wydała zezwolenie na stosowanie 
w nagłych wypadkach (EUA) dla pierwszego niediagnostycznego urządzenia 
do badania przesiewowego COVID-19 opartego na uczeniu maszynowym.

Monitor Tiger Tech COVID Plus jest urządze-

niem przesiewowym, które identyfikuje określone 

biomarkery, które mogą wskazywać na zakażenie 

SARS-CoV-2, a także inne stany takie jak nad-

krzepliwość czy stanu zapalne u bezobjawowych 

osób w wieku powyżej 5 lat. Monitor Tiger Tech 

COVID Plus jest przeznaczony do stosowania po 

odczycie temperatury, który nie spełnia kryteriów 

gorączki w miejscach, w których kontrola tempe-

ratury jest przeprowadzana zgodnie z wytycznymi 

Centers for Disease Control and Prevention (CDC) 

oraz lokalnymi wytycznymi dotyczącymi zapobie-

gania zakażeniom i ich kontroli. Urządzenie nie 

ma natomiast zastępować testu diagnostycznego 

w kierunku COVID-19 i nie jest przeznaczone do 

stosowania u osób z objawami COVID-19.

„Połączenie wykorzystania tego nowego urzą-

dzenia do badań przesiewowych, które może 

wskazywać na obecność określonych biomarkerów, 

z kontrolą temperatury może pomóc w identyfi-

kacji osób, które mogą być zarażone wirusem, 

pomagając w ten sposób ograniczyć rozprzestrze-

nianie się COVID-19 w wielu różnych miejscach 

publicznych, w tym placówki opieki zdrowotnej, 

szkoły, miejsca pracy, parki rozrywki, stadiony 

i lotniska” – powiedział Jeff Shuren z FDA.

Urządzenie to opaska na ramię z wbudowa-

nymi czujnikami światła i niewielkim procesorem 

komputerowym. Czujniki najpierw uzyskują pul-

sacyjne sygnały z przepływu krwi przez okres od 

trzech do pięciu minut. Po zakończeniu pomiaru 

procesor wyodrębnia niektóre kluczowe cechy 

sygnałów pulsacyjnych, takie jak częstość tętna, 

i przekazuje je do probabilistycznego modelu 

uczenia maszynowego, który został wyszkolony do 

przewidywania, czy dana osoba wykazuje określone 

cechy, takie jak hiperkoagulacja we krwi. Wiadomo, 

że hiperkoagulacja jest częstą nieprawidłowością 

u pacjentów z COVID-19. Wynik jest przedstawiany 

w postaci różnokolorowych świateł używanych do 

wskazania, czy dana osoba wykazuje określone 

biomarkery, czy też wynik jest niejednoznaczny.
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Połączenie wykorzystania nowego urządzenia do badań przesiewowych 
z kontrolą temperatury może pomóc ograniczyć rozprzestrzenianie się 

COVID-19 w wielu różnych miejscach publicznych, 
w tym placówki opieki zdrowotnej.
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Prezydent: konieczne 
jest podniesienie prestiżu 

zawodu farmaceuty

Prezydent Andrzej Duda spotkał się z przedstawicielami Związku 
Pracodawców Aptecznych oraz Prezes Naczelnej Izby Aptekarskiej 

w celu omówienia możliwości wykorzystania potencjału 
aptek w walce z pandemią COVID-19. Rozmawiano zwłaszcza 

o zaangażowaniu farmaceutów w proces szczepień.

Prezydent podkreślił konieczność podwyż-

szenia prestiżu polskiego farmaceuty i pozy-

tywnie odniósł się do propozycji poszerzania 

usług z zakresu ochrony zdrowia, jakie mogą 

być oferowane pacjentom przez farmaceutów 

w aptekach.

Postulaty przedstawione przez organizacje będą 

przedmiotem analiz Rady ds. Ochrony Zdrowia.

W spotkaniu, które miało formę wideokonfe-

rencji, wzięli udział przedstawiciele pracodawców 

aptecznych: Prezes Zarządu Związek Pracodawców 

Aptecznych PharmaNET, Marcin Piskorski, Wicepre-

zes ZPA PharmaNET, Apteka Gemini, Adam Błaże-

czek, Prezes Zarządu Apteki Zdrowit, dr n. farm. 

Justyna Kaźmierczak, Wiceprezes Zarządu Dr. Max, 

Krzysztof Szponder, Doradca Zarządu Super Pharm, 

mgr farm. Artur Jędra, Prezes Naczelnej Izby Apte-

karskiej, Elżbieta Piotrowska-Rutkowska, a także 

Grażyna Ignaczak-Bandych, szef KPRP, prof. Piotr 

Czauderna, przewodniczący Rady ds. Ochrony 

Zdrowia przy Prezydencie RP oraz prof. Jarosław 

Pinkas.

ŹRóDłO: APTEKARZPOLSKI.PL  / PREZYDENT.PL

Redakcja Aptekarza Polskiego

Badanie opinii publicznej 
dotyczące szczepień w aptekach

Pandemia trwa już prawie rok, a pomimo lockdown’u apteki pozostały otwarte. 
Przez cały czas walki z wirusem SARS-CoV-2 wydawały środki ochrony osobistej, 

zapewniały stały dostęp do leków oraz świadczyły pomoc pacjentom. W tej 
szczególnej sytuacji został zauważony fakt, iż apteki stanowią ważny ośrodek 

ochrony zdrowia publicznego dla społeczeństwa. Na przełomie grudnia i stycznia 
zostało przeprowadzone badanie* dotyczące opinii i praktyki pacjentów 

związanych ze szczepieniem w aptekach, które ukazało pozytywny stosunek 
respondentów do propozycji szczepienia przeprowadzonego w aptekach przez 
farmaceutów. Opinie badanych były zbierane za pomocą ankiet internetowych, 

a w jej wypełnianiu udział brali zarówno pacjenci, jak i farmaceuci.

Według badań 85% ankietowanych zgadza się 

z tezą, że apteki są bardziej dostępne dla pacjentów 

w porównaniu z przychodniami. Badani czują się 

swobodniej w kontaktach z farmaceutami i chęt-

niej wchodzą z nimi w dialog. Największe zaufanie 

do pracowników aptek deklaruje województwo 

mazowieckie, a kolejnymi są województwa śląskie, 

kujawsko-pomorskie i małopolskie. Respondenci 

pacjenci chcą szybszego dostępu do szczepio-

nek, ponieważ zdają sobie sprawę z potrzeby 

* Analiza przygotowana na podstawie wyników badania, zbieranego za pomocą kwestionariusza ankiety online w okresie 
1.12.2020-31.01.2021 r. w celu poznania opinii pacjentów na temat wykonywania szczepień przez oraz oceny chęci 
i gotowości farmaceutów do wykonywania usługi szczepień w aptekach. N=1790.
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zapobiegania chorobom zakaźnym, ponieważ 

panująca pandemia okazała skutki, które niosą 

za sobą wirusy.

Raport pokazał znaczne zaufanie pacjentów 

co do kompetencji farmaceutów, dzięki czemu 

aż 30% ankietowanych w przeszłości zaszczepiło 

się z rekomendacji pracownika apteki. Ponad 

połowa odpowiedzi zgadzała się ze stwierdze-

niem, że proces szczepienia w aptekach prze-

biegałby znacznie szybciej, niż jak do tej pory 

jest to realizowane – szczególnie teraz, gdy 

powszechne są teleporady, a nie standardowa 

wizyta w przychodni. Dodatkowo respondenci 

zaznaczyli, że zgadzają się z możliwym pozytyw-

nym efektem rozszerzenia kompetencji farma-

ceutów w poprawie dostępności do szczepień, co 

w efekcie przyniesie większy wskaźnik poziomu 

wyszczepialności w społeczeństwie. Ten aspekt 

można zaobserwować wśród krajów należących 

do Unii Europejskiej, w których szczepienia prze-

prowadzane przez farmaceutów w aptekach są 

od lat wykonywane i przynoszą pozytywne skutki, 

przyczyniając się do znacznego zwiększenia 

wyszczepialności.

„Jest to istotne szczególnie teraz, przy wydłu-

żonym czasie oczekiwania przez pacjenta na 

szczepionki przeciw COVID-19, co może oznaczać, 

iż we wrześniu zbiegną się szczepienia przeciw 

grypie i COVID-19. Z związku z obciążeniem 

ochrony zdrowia, możliwe jest znaczne ograni-

czenie dostępu do usług szczepienia” – podkreśla 

dr n. farm. Piotr Merks, Przewodniczący Związku 

Zawodowego Pracowników Farmacji.

Obecnie czas oczekiwania na szczepienie jest 

długi, a farmaceuci pozostają chętni na zdoby-

cie wiedzy i są otwarci, by szerzej nieść pomoc 

pacjentom. Uważają natomiast, że warto byłoby 

zapewnić im wsparcie merytoryczne w kwestii 

przeprowadzania szczepienia oraz odpowiednio 

dostosować aptekę i liczbę pracowników.  Blisko 

70% farmaceutów uważa, że wprowadzenie nowej 

usługi do aptek przyczyniłoby się do budowania 

dobrego wizerunku i zaufania wśród pacjentów, 

a efektem byłoby podniesienie prestiżu zawodu 

farmaceuty.

„Podstawowym krokiem niezbędnym do 

rozpoczęcia szczepień w aptekach jest prawne 

upoważnienie farmaceutów do wykonywania 

tych świadczeń. Oczywiście farmaceuci musieliby, 

tak jak lekarze i pielęgniarki nabyć odpowiednie 

kwalifikacje np. w programach szkoleniowych, 

które obejmują m.in. podawanie szczepionek, 

udzielanie pierwszej pomocy i postępowanie 

w przypadku wystąpienia wstrząsu anafilaktycz-

nego. Tak, jak w przypadku innych zawodów 

medycznych, niezbędne jest ustalenie przez 

właściwe podmioty odpowiednich kursów i szko-

leń dedykowanych” – komentuje mgr farm. 

Michał Byliniak, Wiceprezes Naczelnej Izby 

Aptekarskiej.

W grupie powyżej 60 roku życia blisko połowa 

ankietowanych zaufałaby swojemu farmaceucie 

w kwestii podania szczepionki w aptece. Ponad 

połowa osób biorących udział w ankiecie uważa, że 

szczepienia to najbardziej efektywny sposób zapo-

biegania chorobom mi ewentualnym powikłaniom. 

W starzejącym się społeczeństwie zapadalność na 

choroby wirusowe będzie miała coraz większy wpływ 

na zdrowie publiczne i koszty leczenia. Szczepienia 

są najbardziej efektywnym sposobem zapobiegania 

ich rozprzestrzenianiu się. W obliczu zmian demo-

graficznych szczególnie istotne jest zapewnienie 

wysokiego poziomu wyszczepialności przeciw grypie, 

wśród osób z grup ryzyka. Dlatego w tym celu należy 

wykorzystać potencjał blisko 30 tys. farmaceutów 

pracujących w Polsce. Przy odpowiednich regulacjach 

i po właściwych szkoleniach mogliby oni aktywnie 

uczestniczyć w profilaktyce chorób zakaźnych, zachę-

cając do zaszczepienia się przeciw grypie i oferując 

wykonanie świadczeń na miejscu.

ŹRóDłO: APTEKARZPOLSKI.PL

Czytaj także: 

Prof. Janusz Pluta: szczepienia to dopełnienie opieki farmaceutycznej
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Zmiany systemowe 
stają się faktem. 

Ustawa o zawodzie farmaceuty 
wchodzi w życie

16 kwietnia br. wchodzi w życie ustawa o zawodzie farmaceuty. Głównymi 
celami wyczekiwanej przez środowisko regulacji jest wykorzystanie 

potencjału zawodowego farmaceutów i aptek, stworzenie możliwości 
prawnych, które pozwolą aptekom na prowadzenie dodatkowych usług 

na rzecz pacjentów oraz zapewnienie niezależności i samodzielności 
farmaceutów w wykonywaniu ich obowiązków zawodowych.

Pacjent pod dobrą opieką

Wejście w życie ustawy o zawodzie farmaceuty 

to jeden z najważniejszych kroków umożliwia-

jących realizację przez farmaceutów na rzecz 

pacjentów usług z zakresu opieki farmaceutycznej. 

Wprowadzenie do polskiego systemu ochrony 

zdrowia nowego świadczenia zdrowotnego jest 

szczególnie istotnie z uwagi na rosnącą liczbę 

pacjentów w wieku senioralnym oraz stopniowo 

malejącą liczbę lekarzy i pielęgniarek w Polsce. 

W związku z trwającą od wielu miesięcy pande-

mią COVID-19, nie bez znaczenia dla opieki nad 

pacjentami pozostaje również ograniczony dostęp 

do konsultacji lekarskich. Dlatego w niedalekiej 

przyszłości pacjenci będą mogli skorzystać z pierw-

szych świadczeń zdrowotnych realizowanych przez 

farmaceutów. Stopniowo rozwijany i wdrażany 

w aptekach wachlarz usług farmaceutycznych, do 

których zalicza się m.in.: pomiar ciśnienia, poradę 

w przypadku drobnych dolegliwości czy prze-

glądy lekowe realizowane w aptece i w szpitalnym 

oddziale, umożliwi holistyczne podejście do jego 

choroby, racjonalizację farmakoterapii i poprawę 

komfortu zdrowotnego. Podobne rozwiązania 

z powodzeniem funkcjonują m.in we Włoszech, 

Danii, Belgii, Wielkiej Brytanii czy Kanadzie, gdzie 

w ramach przeglądów lekowych dedykowanych 

pacjentom z chorobami przewlekłymi m.in astmą, 

farmaceuta przyczynia się do znacznej poprawy 

zaleceń lekarskich oraz efektywności kosztowej 

farmakoterapii.

Samodzielność zawodowa farmaceuty 
podstawą bezpieczeństwa pacjenta

Podejmowanie decyzji dotyczących sprawowa-

nia opieki farmaceutycznej (np. udzielania porad), 

a także kierowania apteką bez nacisków i zewnętrz-

nych wpływów jest podstawą bezpieczeństwa 

pacjenta, a także główną zasadą etyki zawodowej 

farmaceuty. Aby opieka farmaceutyczna mogła 

być realizowana zgodnie z założeniami, ustawa 

wprowadza regulacje zapewniające samodzielność 

i niezależność zawodową farmaceutów, za której 

naruszenie aptece może grozić nawet cofnięcie 

zezwolenia.

Nowa rola i uprawnienia  
kierownika apteki

Ustawa zmienia także wymogi jakie powi-

nien spełnić kandydat na kierownika apteki. 

Zgodnie z nową regulacją kierownikiem apteki 

ogólnodostępnej może zostać wyłącznie osoba 

posiadająca odpowiednią specjalizację lub okre-

ślony staż pracy, natomiast kierownikiem apteki 

szpitalnej lub zakładowej osoba posiadająca 

odpowiednią specjalizację wraz z określonym 

stażem pracy. W przypadku ubiegania się o sta-

nowisko kierownicze w aptece ogólnodostępnej, 

farmaceuta musi spełniać łącznie następujące 

warunki: posiadać tytuł specjalisty w dziedzinie 

farmacji aptecznej, klinicznej lub farmakologii 

oraz co najmniej dwuletni staż pracy w aptece 

ogólnodostępnej w pełnym wymiarze czasu pracy, 
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lub posiadać co najmniej pięcioletni staż pracy 

w aptece ogólnodostępnej w pełnym wymiarze 

czasu pracy. Kierownikiem apteki szpitalnej lub 

zakładowej może być natomiast farmaceuta 

– specjalista w dziedzinie farmacji szpitalnej, 

farmacji klinicznej lub farmacji aptecznej, który 

posiada co najmniej dwuletnie doświadczenie 

w wykonywaniu zawodu w aptece szpitalnej lub 

zakładowej.

Regulacja określa także nowy zakres obo-

wiązków kierownika apteki i wskazuje na jego 

samodzielność w podejmowaniu określonych 

decyzji. Dotyczą one m.in.: obsady personelu, 

sprawowania opieki farmaceutycznej, obrotu 

produktami leczniczymi oraz reprezentowania 

apteki wobec Narodowego Funduszu Zdrowia. 

Zgodnie z regulacją obowiązkiem kierownika jest 

także weryfikacja czy nabywane produkty lecznicze 

pochodzą wyłącznie od podmiotów posiadających 

odpowiednie zezwolenia oraz przeprowadzanie, 

nie rzadziej niż raz do roku, wewnętrznych kon-

troli w aptece.

6-dniowy urlop szkoleniowy

Sprawowanie opieki farmaceutycznej oraz 

wykonywanie innych zadań zawodowych wiąże 

się z ciągłym podnoszeniem kompetencji. Nowym 

zapisem uregulowanym ustawą o zawodzie 

farmaceuty jest 6-dniowy płatny urlop szkole-

niowy przysługujący farmaceucie w każdym roku 

kalendarzowym. Urlop obowiązuje zarówno na 

dokształcanie się w zakresie zagadnień związanych 

ze sprawowaniem opieki farmaceutycznej, jak 

i spełniania obowiązku ustawicznego kształcenia 

zawodowego.

Pierwsze pilotaże usług 
farmaceutycznych przed nami

Wejście w życie ustawy o zawodzie farma-

ceuty zbiega się terminem opublikowania raportu 

Ministerstwa Zdrowia „Opieka farmaceutyczna. 

Kompleksowa analiza procesu wdrożenia”. Celem 

dokumentu opracowanego wspólnie z przedstawi-

cielami Narodowego Funduszu Zdrowia, Naczelnej 

Izby Aptekarskiej oraz środowiskiem akademickim, 

jest przedstawienie modeli i rozwiązań dotyczą-

cych opieki farmaceutycznej, które z powodze-

niem mogą być zaimplementowane w Polsce. 

Kompleksowa analiza siedmiu kluczowych usług, 

opracowana przez Zespół ds. opieki farmaceutycz-

nej, ma za zadanie usprawnić opiekę zdrowotną 

i wykorzystać potencjał zawodowy farmaceutów. 

Do planowanych usług zaliczają się:

Przeglądy lekowe \

 Najbardziej rozbudowana usługa opieki far-

maceutycznej. Przeglądy lekowe wykonywane 

są w celu wykrycia problemów lekowych, 

które obejmują potencjalnie niepoprawną 

farmakoterapię, interakcje między lekami, 

stosowanie nieprawidłowych dawek, działania 

niepożądane czy nieprzestrzeganie zaleceń 

terapeutycznych. Usługa mogłaby zostać wpro-

wadzona w polskich aptekach w formie pilo-

tażu finansowanego ze środków publicznych 

w przypadku osób dorosłych, którzy przyjmują 

5 i więcej leków jednocześnie. Do usługi 

będą mogli również zostać zakwalifikowani 

pacjenci, których terapia uległa zmianie np. 

w skutek hospitalizacji. Termin rozpoczęcia 

pilotażu planowany przez Ministerstwo 

Zdrowia przypada na III kwartał 2021 r.

Usługa nowy Lek \

 Programy pilotażowe „Usługi Nowy Lek” 

realizowane są aktualnie we Włoszech, 

Norwegii, Finlandii, Irlandii, Portugalii 

i Szwecji.  Świadczenie ma na celu m.in.: 

wsparcie pacjenta w rozpoczęciu leczenia 

przewlekłego nowym lekiem, poprawę 

przestrzegania zaleceń terapeutycznych, 

a także w podejmowaniu decyzji dotyczących 

leczenia i samoleczenia.  Zgodnie z zało-

żeniem farmaceuta zakwalifikuje pacjenta 

do świadczenia na podstawie danych 

pozyskanych z Internetowego Konta Pacjenta 

(IKP). Rozpoczęcie pilotażu usługi planowane 

jest na III kwartał 2021 r.

Program Drobne Dolegliwości \

 Zespół ds. opieki farmaceutycznej przygoto-

wał zestawienie 162 rozpoznań zaliczanych 

do dolegliwości, które w większości mogą 

być leczone przez farmaceutę na wczesnym 

etapie. Choć w raporcie nie została określona 

jedna lista katalogu drobnych porad, w wielu 

przypadkach interwencja farmaceuty połą-

czona z wydaniem odpowiedniego preparatu 

w znacznym stopniu może odciążyć system 

ochrony zdrowia. Zespół wskazał również, 

że usługa może być także ograniczona 

jedynie do porady, bez konieczności wydania 

konkretnego preparatu. Wdrożenie usługi 

planowane jest II kwartał 2021 r.

Recepta kontynuowana \

 Usługa ma na celu zapewnienie ciągłości 

leczenia oraz racjonalizację stosowania 

leków, co jest szczególnie ważne w okresie 

utrudnionego dostępu do lekarzy. 

Wystawienie recepty kontynuowanej przez 

farmaceutę powinno zostać połączone z pro-

wadzeniem nadzoru nad wydawanymi w jej 

następstwie lekami. Zgodnie z harmonogra-

mem, jej wdrożenie przypada na II kwartał 

2021 r., natomiast sama usługa będzie mogła 

być realizowana 1 rok po wejściu w życie 

ustawy o zawodzie farmaceuty.

 Programy profilaktyczne \

 Zdaniem ekspertów, rolą farmaceutów 

powinno być także aktywne wspieranie pro-

gramu profilaktyki chorób krążenia poprzez 

m.in.: pomiar ciśnienia w aptece, określanie 

wskaźnika BMI oraz wsparcie działania 

Zintegrowanego Programu Profilaktycznego, 

który aktualnie przygotowany jest przez 

Narodowy Fundusz Zdrowia. Usługa ma 

zostać wdrożona w trzecim kwartale 2021 r.

 Szczepienia przeciwko grypie w aptekach \

 Raport wskazuje na niezbędne zmiany 

legislacyjne i organizacyjne umożliwiające 

wdrożenie usługi w aptekach i jej realizację 

przez farmaceutę. W dokumencie określone 

są także wytyczne dotyczące odpowiedniego 

przeszkolenia uprawniającego do wykony-

wania szczepień. Przyjęty model zakłada 

przeprowadzenie kwalifikacji do szczepienia 

oraz wystawienie recepty na szczepionkę 

lub rezygnację z posiadania recepty przez 

pacjenta. Zgodnie z założeniem usługa ma 

być finansowania ze środków publicznych. 

W związku z aktualnie trwającymi 

szkoleniami farmaceutów w zakresie 

wykonywania szczepień przeciw COVID-19 

za którego realizacje odpowiada Centrum 
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Medyczne Kształcenia Podyplomowego, 

znaczna grupa farmaceutów (ok. 7 tys. 

osób) nabędzie odpowiednie umiejętności 

zdecydowanie wcześniej.  Pilotaż szczepień 

przeciw grypie w aptekach ma rozpocząć się 

we wrześniu br.

Wsparcie w zakładaniu IKP oraz inne  \

usługi farmaceutyczne

 Usługą, która z powodzeniem mogłaby 

być realizowana w ramach opieki 

farmaceutycznej jest wsparcie pacjenta 

w zakładaniu Internetowego Konta Pacjenta 

(IKP) – aplikacji, która udostępnia informacje 

o przeszłym, obecnym lub planowanym 

leczeniu i pozwala załatwić szereg spraw 

bez konieczności wizyty w przychodni lub 

poradni. Termin wdrożenia usługi nie jest 

jeszcze znany.

 W zależności od bieżących potrzeb pacjen-

tów i systemu ochrony zdrowia, lista usług 

może zostać poszerzona m.in. o profilaktykę 

chorób związanych z paleniem tytoniu, 

wydawanie leków stosowanych w leczeniu 

Ustawa o zawodzie farmaceuty:

www.nia.org.pl/wp-content/uploads/2021/04/Ustawa-o-zawodzie-farmaceuty.pdf

Raport „Opieka farmaceutyczna. Kompleksowa analiza procesu wdrożenia”

www.nia.org.pl/wp-content/uploads/2021/04/RaPORT_OPIeKa_FaRMaCeUTYCzna-1.pdf

substytucyjnym, wsparcie pacjentów cierpią-

cych na choroby przewlekłe (nadciśnienie, 

astma i POChP, cukrzyca).

Farmaceuci wreszcie wykorzystają 
swój potencjał

Ustawa o zawodzie niewątpliwie stanowi prze-

łom dla całego środowiska farmaceutów.

– Wejście w życie tej regulacji otwiera nowy 

rozdział w historii polskiej farmacji. Dzięki tej 

ustawie niewykorzystany do tej pory potencjał 

zawodowy farmaceutów wreszcie zostanie wyko-

rzystany. Liczę, że ustawa stanowić będzie mocny 

grunt do kompleksowego wdrożenia i funkcjono-

wania usług z zakresu opieki farmaceutycznej, 

które umożliwią poprawę komfortu zdrowot-

nego pacjentów, samorealizację farmaceutów, 

a także racjonalizację wydatków przewidzianych 

na ochronę zdrowia. Wierzę, że wprowadzone 

zapisy, będą również chronić naszą niezależność 

i samodzielność w podejmowaniu decyzji zawo-

dowych – podsumowuje Prezes NRA Elżbieta 

Piotrowska-Rutkowska.
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30-lecie uchwalenia 
przez Sejm ustawy 

o izbach aptekarskich
W dniu 19 kwietnia 1991 r. Sejm RP uchwalił ustawę o izbach aptekarskich, 

na mocy której został powołany samorząd zawodu farmaceuty. 
Wydarzenie stało się fundamentem umożliwiającym budowanie 

pozycji farmaceutów w środowisku medycznym przez kolejne lata.

W wyniku zabiegów ówczesnego dyrektora 

Departamentu Farmacji w Ministerstwie Zdro-

wia, mgr farm. Janiny Mańko, minister zdrowia 

powołał Komitet Organizacyjny Izb Aptekarskich, 

który 29 lipca 1991 r. zebrał się na pierwszym 

posiedzeniu. W czasie obrad powołano skład 

prezydium, a dr n. farm. Stanisław Vogel został 

wybrany przewodniczącym Komitetu Organizacyj-

nego Izb Aptekarskich. Od tego momentu rozpoczął 

się intensywny okres tworzenia izb aptekarskich. 

W ciągu następnych czterech miesięcy opracowano 

regulacje prawne umożliwiające powołanie izb 

okręgowych.

W dniach 13–14 grudnia 1991 r. odbył się 

I Krajowy Zjazd Aptekarzy w Warszawie, który 

ostatecznie zakończył formowanie wszystkich 

struktur izb aptekarskich w Polsce. Pierwszym Pre-

zesem odrodzonego samorządu została wybrana 

mgr farm. Edwarda Kędzierska.

Głównym celami samorządu, które zawarte 

są w ustawie o izbach aptekarskich są reprezen-

towanie interesów zawodowych, społecznych 

i gospodarczych swoich członków, a także troska 

o zachowanie godności i niezależności zawodu, 

integracja środowiska i współpraca z organami 

administracji publicznej, związkami i samorzą-

dami zawodowymi oraz innymi organizacjami 

społecznymi.

Obecnie samorząd aptekarski reprezentuje 

grupę ponad 30 tys. farmaceutów, którzy podczas 

ŹRóDłO: NIA.ORG.PL
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wykonywania obowiązków zawodowych, codzien-

nie pomagają milionom Polaków. – Ten rok, 

z uwagi na liczne zmiany systemowe, jest szczegól-

nie istotny dla naszej grupy zawodowej. W związku 

z trudną sytuacją wywołaną przez pandemię 

COVID-19,  jubileusz 30-lecia naszej organiza-

cji odbędzie się w formule online. Dokonamy 

wszelkich starań, aby relacja z debaty dotarła do 

jak najszerszego grona zainteresowanych – mówi 

Prezes NRA Elżbieta Piotrowska-Rutkowska.

Redakcja Aptekarza Polskiego

Ministerstwo Zdrowia 
uruchomiło aplikację 

umożliwiającą podjęcie współpracy 
z punktami szczepień

Ministerstwo Zdrowia uruchomiło aplikację #SzczepimyRazem. Narzędzie 
jest przeznaczone między innymi dla osób uprawnionych do kwalifikowania 

i wykonywania szczepień przeciwko COVID-19 i ma umożliwić wskazanie 
terminów, w których mogą one podjąć współpracę z punktami szczepień.

ŹRóDłO: NIA.ORG.PL

ŹRóDłO: APTEKARZPOLSKI.PL

Informacje w zakresie poszukiwanego per-

sonelu medycznego mogą zamieszczać w apli-

kacji również punkty szczepień. W ogłoszeniu 

można określić dni tygodnia i godziny, w których 

punkt szczepień identyfikuje zapotrzebowanie 

na dodatkowy personel, jak również oczekiwany 

rodzaj uprawnień kandydatów do pracy (kwali-

fikacja na szczepienie, wykonywanie szczepień, 

Mobilna Jednostka Szczepień) – czytamy w komu-

nikacie Ministerstwa Zdrowa.

Aplikacja wraz z instrukcjami dostępna jest pod adresem:

https://szczepimyrazem.mz.gov.pl

Posłowie za szczepieniami 
przeciw Covid-19 w aptekach

20 maja br. Sejm opowiedział się za przyjęciem regulacji 
wprowadzających możliwość szczepienia pacjentów w aptekach. 

Tym samym odrzucono senackie poprawki, które zakładały 
usunięcie zapisów o możliwości wykonywania tego typu usług 

w aptekach. Teraz ustawa trafi do podpisu Prezydenta RP.

Wyniki głosowania zadecydowały, że w nowe-

lizacji ustawy o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziała-

niem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzy-

sowych oraz niektórych innych ustaw znalazł się 

zapis, który umożliwi wykonywanie szczepień 

przeciw COVID-19 w aptekach. Ostatecznie 

projekt został przyjęty zgodnie z zapisem pier-

wotnie zaproponowanym przez Sejm, zgodnie 

z którym: „(…) w aptekach ogólnodostępnych, 

spełniających wymagania określone w prze-

pisach wydanych na podstawie art. 97 ust. 

5 i art. 98 ust. 5, mogą być przeprowadzane 

szczepienia ochronne zgodnie z przepisami 

ustawy z dnia 5 grudnia 2008 r. o zapobieganiu 

oraz zwalczaniu zakażeń i chorób zakaźnych 

u ludzi (…)”.

– Serdecznie dziękuję wszystkim posłom, 

którzy w toku głosowania poparli zapis umoż-

liwiający wykonywanie szczepień ochronnych 

w aptekach. Trwająca pandemia COVID-19 jed-

noznacznie wskazuje, że aktywne włączenie 

aptek, będącymi placówkami ochrony zdrowia, 

w proces zwiększania wyszczepialności polskiego 

społeczeństwa to słuszny krok przybliżający nas 

do powrotu do normalności. Liczę również, że śla-

dem innych europejskich państw, w najbliższym 

czasie katalog szczepień oferowanych pacjentom 

w tych placówkach zostanie poszerzony również 

o szczepienia przeciw grypie – wskazała Prezes 

NRA Elżbieta Piotrowska-Rutkowska.

ŹRóDłO: NIA.ORG.PL
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Rośnie liczba farmaceutów 
mogących szczepić pacjentów 

przeciw Covid-19
Blisko 9 tys. farmaceutów nabyło uprawnienia  
do wykonywania szczepień przeciw COVID-19,  

a około 6,3 tys. osób może dokonywać kwalifikacji.

Szkolenie praktyczne i teoretyczne

Aby móc wykonywać szczepienia przeciw 

COVID-19, niezbędne jest ukończenie dwustop-

niowego kursu złożonego z części teoretycznej 

i praktycznej. Pozytywne zaliczenie części teo-

retycznej, która prowadzona jest na platformie 

e-learningowej CMKP, umożliwia przystąpienie 

do części praktycznej realizowanej w centrach 

symulacji odpowiednich jednostek szkolących. 

Kilkugodzinne zajęcia praktyczne dotyczące 

m.in.: zasad przygotowywania i podawania 

szczepionek przeciw COVID-19, prawidłowo 

przeprowadzonej resuscytacji krążeniowo-

oddechowej czy podstępowania w przypadku 

pojawienia się wstrząsu anafilaktycznego 

u pacjenta po podaniu szczepionki, stanowią 

gruntowe uzupełnienie i odświeżenie wiedzy 

zdobywanej przez personel medyczny na stu-

diach. Zaliczenie szkolenia w oparciu o egzamin 

praktyczny potwierdza zdobycie uprawnień do 

wykonywania szczepień przeciw koronawiru-

sowi. Do tej pory blisko 9 tys. farmaceutów jest 

już przeszkolonych w tym zakresie.

Szkolenia z zasad kwalifikacji

Farmaceuci nabywają także umiejętności 

uprawniające do kwalifikacji pacjentów do 

szczepienia. Kurs trwający ponad 5h, reali-

zowany jest w formie e-learningu i obejmuje 

m.in.: praktyczne aspekty obsługi aplikacji 

gabinet.gov.pl, w tym wystawienie i reali-

zacja e-skierowania na szczepienie, kwa-

lifikację oraz zasady wypełniania e-karty 

szczepień. Ponadto farmaceuci zapoznają 

się zasadami dystrybucji szczepionek, jak 

i aktualnymi aspektami prawnymi dotyczą-

cymi szczepień. Ukończenie kursu umożli-

wia otrzymanie certyfikatu, który upraw-

nia farmaceutę do kwalifikacji pacjenta 

do szczepienia. Aktualnie uprawnienia do 

przeprowadzania kwalifikacji nabyło blisko 

6,3 tys. farmaceutów.

Farmaceuci włączani do zespołów 
szczepiennych

Obecnie w całej Polsce trwają nabory 

personelu medycznego, który zasili Naro-

dowy Program Szczepień. Farmaceuci, którzy 

nabyli uprawnienia z zasad wykonywania 

i kwalifikacji do szczepień przeciw COVID-19, 

dołączają już do kadry medycznej punktów 

szczepień lub zespołów wyjazdowych.

Aby sprawnie skoordynować nabory perso-

nelu medycznego i umożliwić zaszczepienie 

jak największej liczby osób, Ministerstwo Zdro-

wia uruchomiło aplikację #SzczepimyRazem 

dzięki, której chętni do wykonywania szcze-

pień przeszkoleni pracownicy medyczni mogą 

zarejestrować w aplikacji swój profil oraz 

znaleźć aktualne trwające nabory do punk-

tów szczepień. – Tych farmaceutów, którzy 

mają uprawnienia do szczepienia pacjentów 

gorąco zachęcam do rejestracji w tej aplikacji, 

zgłoszenia swojej kandydatury, a tym samym 

aktywnego włączenia się w realizację Naro-

dowego Programu Szczepień – mówi Prezes 

NRA Elżbieta Piotrowska-Rutkowska.
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GORący TEMAT

Farmaceuta 
zaszczepi w aptece?
Prezydent podpisał ustawę

28 maja br. Prezydent RP Andrzej Duda podpisał ustawę z dnia 
15 kwietnia 2021 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych 

oraz niektórych innych ustaw. Ustawa weszła w życie 29 maja br.

Regulacja jest szczególnie istotna dla farma-

ceutów, ponieważ stwarza możliwość wyko-

nywania szczepień ochronnych w aptekach. 

Zgodnie ze znowelizowaną ustawą, do art. 86 

Prawa farmaceutycznego, został dodany ust. 8a 

o brzmieniu: „w aptekach ogólnodostępnych, 

spełniających wymagania określone w przepisach 

wydanych na podstawie art. 97 ust. 5 i art. 98 ust. 5, 

mogą być przeprowadzane szczepienia ochronne 

zgodnie z przepisami ustawy z dnia 5 grudnia 

2008 r. o zapobieganiu oraz zwalczaniu zakażeń 

i chorób zakaźnych u ludzi”.

Tym samym farmaceuci, którzy nabyli upraw-

nienia do wykonywania szczepień przeciw 

COVID-19, odbywając certyfikowane szkolenie 

zakończone egzaminem, będą mogli szczepić 

pacjentów również w aptekach.

ŹRóDłO: NIA.ORG.PL

Wymagania dla lokalu apteki

Zgodnie z informacją Rządowego 

Centrum Legislacji (RCL), aktualnie na 

etapie konsultacji publicznych znajduje 

się również projekt rozporządzenia 

Ministra Zdrowia w sprawie szczegó-

łowych wymogów, jakim powinien 

odpowiadać lokal apteki, aby mogły się 

w nim odbywać szczepienia ochronne. 

Zgodnie z dokumentem, po spełnieniu 

określonych wymagań, szczepienia 

w aptekach będą mogły być przeprowa-

dzane w pomieszczeniu administracyjno-

szkoleniowym lub izbie ekspedycyjnej. 

Projekt szczegółowo określa również 

podstawowe wyposażenie apteki, która 

będzie wykonywać szczepienie.

Projekt do pobrania

https://www.nia.org.pl/wp-content/uploads/2021/05/Projekt-rozporzadzenia-
wymogi-lokalowe.pdf
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Protokół z głosowania przeprowadzonego 
w dniu 23 listopada 2020 roku.

Rada radzi

Na podstawie uchwały nr VIII/23/2020 z dnia 

3 kwietnia 2020 roku Naczelnej Rady Aptekarskiej 

w sprawie zasad podejmowania uchwał przez 

organy samorządu aptekarskiego w okresie obo-

wiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo 

stanu epidemii w związku z art. 14h ustawy z dnia 

2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 

oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych w dniu  

23 listopada 2020 roku w godzinach od 7.00 do 

14.30 przeprowadzono glosowanie nad uchwałami 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej 

w trybie obiegowym.

Członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przekazano informacje o głosowaniu 

dnia 18.11.2020 w ten sposób, że mgr farm. Anna 

Kalicka, działając z upoważnienia Prezesa GORA  

mgr. farm. Michała Pietrzykowskiego, przesłała 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej na podane przez nich uprzednio 

adresy poczty elektronicznej, wiadomość elek-

troniczną z informacją o zarządzonym terminie 

i sposobie głosowania obiegowego.

Projekty wszystkich uchwał udostępniono 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przed oddaniem głosu. Oddanie 

głosu polegało na złożeniu podpisu przez członka 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekar-

skiej w odpowiedniej rubryce „za”, „przeciw” lub 

„wstrzymujące się”.

Do głosowania było uprawnionych 7 członków 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej, 

a w głosowaniu wzięło udział 7, co oznacza, że 

w głosowaniu wzięła udział co najmniej połowa 

uprawnionych do głosowania.

Zatwierdzono protokoły z 22.09.2020 

i 22.10.2020 – oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostęp-

nej Alicji Handke oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostęp-

nej Dorocie Osuchowskiej oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostęp-

nej Agnieszce Bogaleckiej oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi należy-

tego prowadzenia apteki szpitalnej Wioletcie Kaliszan 

oddano 6 głosów za, 1 głosów przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki szpitalnej Annie 

Stiepanow-Trzeciak oddano 6 głosów za, 1 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie negatywnego zaopinio-

wania projektu Uchwały Rady Powiatu Tczewskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu 

godzin pracy aptek ogólnodostępnych oddano 

7 głosów za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzy-

mujących się. Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie negatywnego zaopi-

niowania projektu uchwały w sprawie określenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

na terenie Powiatu Puckiego oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie negatywnego zaopi-

niowania projektu uchwały w sprawie określenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie Powiatu Lęborskiego oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie pozytywnego zaopi-

niowania projektu uchwały w sprawie określenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

na terenie Powiatu Kartuskiego oddano 7 głosów 

za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących 

się. Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie pozytywnego zaopi-

niowania projektu uchwały w sprawie określenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie Powiatu Chojnickiego oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała została podjęta.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Magdalenie Gola oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Ewie Wąsik oddano 7 głosów za, 0 głosów przeciw 

i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Karolinie Langowskiej – Krenz oddano 7 głosów 
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za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących 

się. Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Justynie Polak oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Protokół z głosowania przeprowadzonego 
w dniu 7 grudnia 2020 roku

Protokół z posiedzenia Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej  
w dniu 17 grudnia 2020 r.

Na podstawie uchwały nr VIII/23/2020 z dnia 

3 kwietnia 2020 roku Naczelnej Rady Aptekarskiej 

w sprawie zasad podejmowania uchwał przez 

organy samorządu aptekarskiego w okresie obo-

wiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo 

stanu epidemii w związku z art. 14h ustawy z dnia 

2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 

oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych w dniu  

7 grudnia 2020 roku w godzinach od 7.00 do 14.30 

przeprowadzono glosowanie nad uchwałami Pre-

zydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej 

w trybie obiegowym.

Członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przekazano informacje o głosowaniu 

dnia 24.11.2020 w ten sposób, że mgr farm. Anna 

Kalicka, działając z upoważnienia Prezesa GORA  

mgr. farm. Michała Pietrzykowskiego, przesłała 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej na podane przez nich uprzednio 

adresy poczty elektronicznej, wiadomość elek-

troniczną z informacją o zarządzonym terminie 

i sposobie głosowania obiegowego.

Projekty wszystkich uchwał udostępniono 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przed oddaniem głosu. Oddanie 

głosu polegało na złożeniu podpisu przez członka 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekar-

skiej w odpowiedniej rubryce „za”, „przeciw” lub 

„wstrzymujące się”.

Do głosowania było uprawnionych 7 członków 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekar-

skiej, a w głosowaniu wzięło udział 6, co oznacza, 

że w głosowaniu wzięła udział co najmniej połowa 

uprawnionych do głosowania.

Na uchwałę w sprawie przyznania Prawa Wyko-

nywania Zawodu Karolinie Ziółkowskiej oddano 

6 głosów za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzy-

mujących się. Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Barbarze Jaszczak oddano 6 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Katarzynie Haber oddano 6 głosów za, 0 głosów 

Posiedzenie GORA odbyła się za pomocą środ-

ków porozumiewania się na odległość, członkowie 

GORA obecni zgodnie z listą: Michał Pietrzykowski, 

Ireneusz Nesterowicz, Bartosz Petrykowski, Janina 

Mańko, Andrzej Denis, Dorota Duchnowska, 

Joanna Erecińska, Karol Grabowski, Anna Kalicka, 

Katarzyna Krzemińska, Rafał Kwiatkowski, Pau-

lina Landsberg, Piotr Migas, Wiktor Pawłowski, 

Natalia Wrzosek, Iwona Zyznowska oraz goście: 

Beata Lutkiewicz – Pomorski Wojewódzki Inspek-

tor Farmaceutyczny i Natalia Miękus-Purwin – 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej.

1. Powitanie i zatwierdzenie  

porządku obrad.

 Mgr farm. Michał Pietrzykowski powitał 

wszystkich obecnych członków Rady oraz 

przedstawił porządek obrad, który został 

zatwierdzony jednogłośnie.

2. Przyjęcie protokołu z 5.11.2020 r.

 Członkowie GORA zatwierdzili jednogłośnie 

przedstawiony protokół.

3. Przedłużenie okresu szkolenia ciągłego 

farmaceutów.

 Mgr farm. Michał Pietrzykowski przedstawił 

jeden wniosek o przedłużenie okresu szko-

lenia ciągłego o 1 rok oraz jeden wniosek 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Teresie Ejchelkraut oddano 6 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Magdalenie Szlum oddano 6 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie pozytywnego zaopi-

niowania projektu uchwały w sprawie ustalenia 

dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie 

Powiatu Braniewskiego oddano 6 głosów za, 0 

głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała została podjęta.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Annie Sawczuk oddano 6 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Małgorzacie Wethacz oddano 6 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.
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o przedłużenie okresu szkolenia ciągłego 

o 2 lata. Oba wnioski zostały zaopiniowane 

jednogłośnie pozytywnie.

4. Składki członkowskie.

 Mgr farm. Janina Mańko przedstawiła 

informację o aktualnej sytuacji dotyczącej 

zadłużenia członków GOIA z tytułu niezapła-

conych składek członkowskich oraz przesta-

wiła jeden wniosek o rozłożenie zaległości 

na raty, który rozpatrzono pozytywnie.

5. Opiniowanie kierowników aptek.

 Mgr farm. Anna Kalicka przedstawiła dwa 

wnioski o zaopiniowanie zmian na stanowi-

sku kierowników aptek ogólnodostępnych 

oraz 1 wniosek o zaopiniowanie zmiany na 

stanowisku kierownika apteki szpitalnej, 

które zostały zaopiniowane jednogłośnie 

pozytywnie. 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski.

 Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr 1286 

w sprawie remontu części sali konferencyjnej 

w biurze GOIA.

 Mgr farm Michał Pietrzykowski 

poinformował, że Okręgowy Rzecznik 

Odpowiedzialności Zawodowej złożył 

wniosek do Okręgowego Sądu Aptekarskiego 

o ukaranie wobec członka GOIA.

 Mgr farm. Karol Grabowski przedstawił 

informację na temat nowej strony 

internetowej GOIA.

 Po wyczerpaniu porządku obrad mgr farm. 

Michał Pietrzykowski podziękował członkom 

za obecność i zamknął posiedzenie GORA.

Protokół z głosowania przeprowadzonego 
w dniu 29 grudnia 2020 roku

Na podstawie uchwały nr VIII/23/2020 

z dnia 3 kwietnia 2020 roku Naczelnej Rady 

Aptekarskiej w sprawie zasad podejmowania 

uchwał przez organy samorządu aptekarskiego 

w okresie obowiązywania stanu zagrożenia 

epidemicznego albo stanu epidemii w związku 

z art. 14h ustawy z dnia 2 marca 2020 roku 

o szczególnych rozwiązaniach związanych 

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalcza-

niem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych w dniu  

29 grudnia 2020 roku w godzinach od 7.00 do 

14.30 przeprowadzono glosowanie nad uchwa-

łami Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Apte-

karskiej w trybie obiegowym.

Członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przekazano informacje o głosowaniu 

dnia 21.12.2020 w ten sposób, że mgr farm. Anna 

Kalicka, działając z upoważnienia Prezesa GORA  

mgr. farm. Michała Pietrzykowskiego, przesłała 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej na podane przez nich uprzednio 

adresy poczty elektronicznej, wiadomość elek-

troniczną z informacją o zarządzonym terminie 

i sposobie głosowania obiegowego.

Projekty wszystkich uchwał udostępniono 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przed oddaniem głosu. Oddanie 

głosu polegało na złożeniu podpisu przez członka 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekar-

skiej w odpowiedniej rubryce „za”, „przeciw” lub 

„wstrzymujące się”.

Do głosowania było uprawnionych 7 członków 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej, 

a w głosowaniu wzięło udział 7, co oznacza, że 

w głosowaniu wzięła udział co najmniej połowa 

uprawnionych do głosowania.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Krzysztofowi Kurkowskiemu oddano 6 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Renacie Kazaneckiej oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Martynie Radziszewskiej i Dorocie Regosz oddano 

7 głosów za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzy-

mujących się. Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia działu farmacji szpitalnej 

Michałowi Stienss oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie negatywnego zaopi-

niowania projektu uchwały w sprawie ustalenia 

dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie 

Powiatu Malborskiego oddano 7 głosów za, 0 

głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Uchwała została podjęta.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Angelice Dąbrowskiej oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Izabeli Potockiej oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Grażynie Polgert-Świderskiej oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Anecie Kalisz – łangowskiej oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Weronice Cichoń oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody 

na przedłużenie okresu szkolenia ciągłego 
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o 1 rok Magdalenie Zimnickiej oddano 7 gło-

sów za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzy-

mujących się. Wniosek został rozpatrzony 

pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Dorocie Regosz 7 głosów za, 0 głosów przeciw 

i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Andrzejowi Trznadlowi 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na podstawie uchwały nr VIII/23/2020 

z dnia 3 kwietnia 2020 roku Naczelnej Rady 

Aptekarskiej w sprawie zasad podejmowania 

uchwał przez organy samorządu aptekarskiego 

w okresie obowiązywania stanu zagrożenia 

epidemicznego albo stanu epidemii w związku 

z art. 14h ustawy z dnia 2 marca 2020 roku 

o szczególnych rozwiązaniach związanych 

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalcza-

niem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych w dniu  

21 stycznia 2021 roku w godzinach od 7.30 do 

14.30 przeprowadzono glosowanie nad uchwa-

łami Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Apte-

karskiej w trybie obiegowym.

Członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przekazano informacje o głosowaniu 

dnia 18.01.2021 w ten sposób, że mgr farm. Anna 

Kalicka, działając z upoważnienia Prezesa GORA  

mgr. farm. Michała Pietrzykowskiego, przesłała 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Protokół z głosowania przeprowadzonego 
w dniu 21 stycznia 2021 roku

Aptekarskiej na podane przez nich uprzednio adresy 

poczty elektronicznej, wiadomość elektroniczną  

z informacją o zarządzonym terminie i sposobie 

głosowania obiegowego.

Projekty wszystkich uchwał udostępniono 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przed oddaniem głosu. Oddanie 

głosu polegało na złożeniu podpisu przez członka 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekar-

skiej w odpowiedniej rubryce „za”, „przeciw” lub 

„wstrzymujące się”.

Do głosowania było uprawnionych 7 członków 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej,  

a w głosowaniu wzięło udział 7, co oznacza, że 

w głosowaniu wzięła udział co najmniej połowa 

uprawnionych do głosowania.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Jackowi Gebertowi oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi nale-

żytego prowadzenia apteki szpitalnej Joannie Skorb 

oddano 7 głosów za, 0 głosów przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie negatywnego zaopiniowa-

nia projektu uchwały w sprawie ustalenia dyżurów 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu nowo-

dworskiego oddano 7 głosów za, 0 głosów przeciw 

 i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała została 

podjęta.

Na uchwałę w sprawie pozytywnego zaopinio-

wania projektu uchwały w sprawie ustalenia dyżu-

rów aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

chojnickiego oddano 7 głosów za, 0 głosów przeciw 

i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała została podjęta.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Alicji Pawlak oddano 7 głosów za, 0 głosów prze-

ciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Annie Pawlik oddano 7 głosów za, 0 głosów prze-

ciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Zofii Winczewskiej oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Iwonie Sobeckiej oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Alicji Prokurat-Markiewicz oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Beacie Opałacz-Macholl oddano 7 głosów za,  

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Annie Wojewodzie-Bil oddano 7 głosów za,  

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Katarzynie Dąbek oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Annie Wróbel 7 głosów za, 0 głosów przeciw  

i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek został  

rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Beacie Kuźmińskiej 7 głosów za, 0 głosów przeciw 

i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Agacie Kalinowskiej-Matysek oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

44 P R Z E G L ą d  F A R M A c E u T y c Z N y
luty – maj 2021 45P R Z E G L ą d  F A R M A c E u T y c Z N y

luty – maj 2021

RAdA RAdZIRAdA RAdZI



Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Teresie Ejchelkraut oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Dorocie Wargowskiej oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Joannie Nosal-Mikułko oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Aleksandrze Bugaj oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Ewie Baryń oddano 7 głosów za, 0 głosów przeciw 

i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Renacie Piernickiej oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Kamilli Formela oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Za przyjęciem protokołu z głosowania w dniu 

23 listopada 2020 oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Protokół 

został przyjęty.

Za przyjęciem protokołu z głosowania w dniu 

7 grudnia 2020 oddano 7 głosów za, 0 głosów przeciw 

i 0 głosów wstrzymujących się. Protokół został przyjęty.

Za przyjęciem protokołu z głosowania w dniu 

29 grudnia 2020 oddano 7 głosów za, 0 głosów przeciw  

i 0 głosów wstrzymujących się. Protokół został 

przyjęty.

Protokół z głosowania przeprowadzonego 
w dniu 4 lutego 2021 roku

Na podstawie uchwały nr VIII/23/2020 

z dnia 3 kwietnia 2020 roku Naczelnej Rady 

Aptekarskiej w sprawie zasad podejmowania 

uchwał przez organy samorządu aptekarskiego 

w okresie obowiązywania stanu zagrożenia 

epidemicznego albo stanu epidemii w związku 

z art. 14h ustawy z dnia 2 marca 2020 roku 

o szczególnych rozwiązaniach związanych 

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalcza-

niem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych w dniu  

4 lutego 2021 roku w godzinach od 7.30 do 14.30 

przeprowadzono glosowanie nad uchwałami Pre-

zydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej 

w trybie obiegowym.

Członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przekazano informacje o głosowaniu 

dnia 29.01.2021 w ten sposób, że mgr farm. Anna 

Kalicka, działając z upoważnienia Prezesa GORA  

mgr. farm. Michała Pietrzykowskiego, przesłała 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej na podane przez nich uprzednio 

adresy poczty elektronicznej, wiadomość elek-

troniczną z informacją o zarządzonym terminie 

i sposobie głosowania obiegowego.

Projekty wszystkich uchwał udostępniono 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przed oddaniem głosu. Oddanie 

głosu polegało na złożeniu podpisu przez członka 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekar-

skiej w odpowiedniej rubryce „za”, „przeciw” lub 

„wstrzymujące się”.

Do głosowania było uprawnionych 7 członków 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej, 

a w głosowaniu wzięło udział 6, co oznacza, że 

w głosowaniu wzięła udział co najmniej połowa 

uprawnionych do głosowania.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Joannie Różyckiej oddano 6 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Annie Owczarzak oddano 6 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostęp-

nej Alicji Pietrzak oddano 6 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie pozytywnego zaopinio-

wania projektu uchwały w sprawie dostosowania 

godzin pracy aptek do potrzeb mieszkańców Gdyni, 

dostępności świadczeń ogólnodostępnych aptek 

z uwzględnieniem czasu ich pracy w porze nocnej, 

w niedziele, święta i inne dni wolne od pracy 

oddano 6 głosów za, 0 głosów przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie pozytywnego zaopinio-

wania projektu uchwały w sprawie ustalenia godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

kościerskiego oddano 6 głosów za, 0 głosów przeciw 
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i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała została 

podjęta.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Małgorzacie Wronowskiej oddano 6 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Maciejowi Dobrowolskiemu oddano 6 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Alicji Lubieńskiej-Bąk 6 głosów za, 0 głosów prze-

ciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Członkowie GORA obecni według załączonej listy 

obecności

1. Powitanie i zatwierdzenie porządku 

obrad.

 Mgr farm. Michał Pietrzykowski powitał 

wszystkich obecnych członków Rady 

oraz przedstawił porządek obrad,  

który został zatwierdzony jednogłośnie.

Agnieszce Krajewskiej oddano 6 głosów za, 0 gło-

sów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody 

na przedłużenie okresu szkolenia ciągłego 

o 2 lata Oldze Jurkun-Murawskiej oddano 

6 głosów za, 0 głosów przeciw i 0 głosów 

wstrzymujących się. Wniosek został rozpa-

trzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Annie Owczarzak oddano 6 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek o skierowanie Wojciecha Pro-

kurata na przeszkolenie uzupełniające oddano 

6 głosów za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzy-

mujących się. Wniosek został rozpatrzony 

pozytywnie.

Protokół z posiedzenia Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej  
w dniu 9 lutego 2021 r.

Protokół z głosowania przeprowadzonego 
w dniu 23 lutego 2021 roku

2. Podjęcie uchwały w sprawie zakupu lokalu 

na potrzeby biura Gdańskiej Okręgowej 

Izby aptekarskiej.

 Podjęto Uchwałę nr 1292 w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie lokalu 

usługowego oznaczonego nr U4, 

położonego na I kondygnacji budynku przy 

ul. Franciszka Rakoczego nr 9, o powierzchni 

użytkowej 115,17 m2, wraz z udziałem 

w prawie współwłasności nieruchomości 

wspólnej objętej księgą wieczystą Kw 

nr GD1G/00250241/1 prowadzoną przez  

Sąd Rejonowy Gdańsk-Północ w Gdańsku.

 Za przyjęciem uchwały oddano 12 głosów, 

przeciw – 0 głosów, wstrzymało się od głosu – 1.

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski.

 Mgr farm. Janina Mańko przestawiła 

jeden wniosek o rozłożenie zaległości 

w opłacaniu składek na raty.  

Wniosek GORA zatwierdziła pozytywnie.

 Podjęto Uchwałę nr 1293 w sprawie 

przyznania zapomogi na dofinansowanie 

rehabilitacji dziecka.

 Mgr farm Michał Pietrzykowski przedstawił 

wniosek o objęcie patronatem honorowym 

konferencji „Rany dla farmaceutów”. 

GORA nie udzieliła poparcia. 

 Po wyczerpaniu porządku obrad  

mgr farm. Michał Pietrzykowski podziękował  

przybyłym członkom za obecność  

i zamknął posiedzenie GORA.

Na podstawie uchwały nr VIII/23/2020 z dnia 

3 kwietnia 2020 roku Naczelnej Rady Aptekarskiej 

w sprawie zasad podejmowania uchwał przez 

organy samorządu aptekarskiego w okresie obo-

wiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo 

stanu epidemii w związku z art. 14h ustawy z dnia 

2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 

oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych w dniu  

23 lutego 2021 roku w godzinach od 7.30 do 14.30 

przeprowadzono glosowanie nad uchwałami Pre-

zydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej 

w trybie obiegowym.

Członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej przekazano informacje o głosowaniu 

dnia 15.02.2021 w ten sposób, że mgr farm. Anna 

Kalicka, działając z upoważnienia Prezesa GORA 

mgr. farm. Michała Pietrzykowskiego, przesłała 

członkom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarskiej na podane przez nich uprzednio adresy 

poczty elektronicznej, wiadomość elektroniczną 

z informacją o zarządzonym terminie i sposobie 

głosowania obiegowego.

Projekty wszystkich uchwał udostępniono człon-

kom Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekar-

skiej przed oddaniem głosu. Oddanie głosu polegało 

na złożeniu podpisu przez członka Prezydium Gdań-

skiej Okręgowej Rady Aptekarskiej w odpowiedniej 

rubryce „za”, „przeciw” lub „wstrzymujące się”.

Do głosowania było uprawnionych 7 członków 

Prezydium Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej, 
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a w głosowaniu wzięło udział 7, co oznacza, że 

w głosowaniu wzięła udział co najmniej połowa 

uprawnionych do głosowania.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Piotrowi Nowackiemu oddani 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Katarzynie Grajper oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie stwierdzenia rękojmi 

należytego prowadzenia apteki ogólnodostępnej 

Marzenie Jakimowicz-Tylickiej oddano 7 głosów 

za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących 

się. Uchwała została podjęta.

Na uchwałę w sprawie udzielenia zezwolenia 

Viola Wioleta Markiewicz sp.j. na prowadzenie 

apteki oraz stwierdzenia rękojmi należytego 

prowadzenia apteki ogólnodostępnej Marzenie 

Małgorzacie Rząska oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na uchwałę w sprawie pozytywnego zaopi-

niowania projektu uchwały w sprawie ustalenia 

godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

powiatu tczewskiego oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Uchwała 

została podjęta.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 1 rok 

Iwonie Rodziewicz-Troka oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Alicji Jędrzejewskiej oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na prze-

dłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata Małgo-

rzacie Wróblewskiej-Wiśniewskiej oddano 7 głosów 

za, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Teresie Jung oddano 7 głosów za, 0 głosów przeciw 

i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata Pio-

trowi Nowackiemu oddano 7 głosów za, 0 głosów 

przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek 

został rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Annie Cieślak oddano 7 głosów za, 0 głosów prze-

ciw i 0 głosów wstrzymujących się. Wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie.

Na wniosek w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie okresu szkolenia ciągłego o 2 lata 

Wiktorowi Pawłowskiemu oddano 7 głosów za, 

0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie.

Protokół z XXX Okręgowego Zjazdu Sprawozdawczego Farmaceutów  
Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej przeprowadzonego 

w formie zdalnej w dniu 10.04.2021 r.

Miejsce obsługi technicznej zjazdu:  

Siedziba Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej,

Gdańsk, ul. Batorego 18.

 

1. Otwarcie zjazdu.

 Otwarcia Zjazdu i powitania uczestników 

dokonał Prezes Gdańskiej Okręgowej Rady 

Aptekarski mgr farm. Michał Pietrzykowski. 

Udzielił przy tym kilku technicznych 

informacji co do komunikacji z uczestnikami 

Zjazdu przeprowadzanego w formie zdalnej. 

2. Sprawdzenie obecności.

 Obecność uczestników zjazdu sprawdzona 

została w systemie elektronicznym. 

W pierwszym terminie obecność potwierdziło 

52 uczestników na 131 uprawnionych 

delegatów, w drugim terminie obecność 

potwierdziło 70 delegatów.

 Przewodniczący Zjazdu serdecznie powitał 

przedstawiciela inspekcji farmaceutycznej 

mgr farm. Annę Marynkiewicz, która była 

obecna w siedzibie Izby podczas Zjazdu. 

Mgr farm. Anna Marynkiewicz zabrała głos, 

powitała uczestników Zjazdu Stwierdziła, że 

mimo trudnego czasu pandemii zaszło dużo 

pozytywnych zmian dla naszego zawodu 

jak wejście ustawy o zawodzie farmaceuty, 

możliwość wypisywania recept pro autore, 

pro familie, możliwość wykonywania szcze-

pień. Przekazała zebranym do wiadomości, 

że kontrole inspekcji farmaceutycznej odby-

wają się stacjonarnie w reżimie sanitarnym 

i to że podczas pandemii inspektor farma-

ceutyczny umawia się konkretnie na dzień 

kontroli. Na zakończenie życzyła delegatom 

owocnych obrad i mądrych wyborów. 

3. Wybór Przewodniczącego zjazdu.

 Podczas zgłaszania kandydatów na 

Przewodniczącego Zjazdu zgłoszona został 

kandydatura mgr. farm. Michała Pietrzykow-

skiego. Delegaci przyjęli zaproponowaną 

kandydaturę wynikiem 69 głosów za przy 

2 głosach wstrzymujących się.

4. Wybór Sekretarza zjazdu.

 Podczas zgłaszania kandydatur na Sekretarza 

Zjazdu zgłoszona została kandydatura 

mgr. farm. Ireneusza Nesterowicza. Delegaci 

przyjęli zgłoszoną kandydaturę wynikiem 

71 głosów za przy 1 głosie wstrzymującym się.

 Przed głosowaniem regulaminu Zjazdu 

wniosek formalny złożył dr n.med. Paweł 

Chrzan. Wniosek dotyczył odroczenia zjazdu 

ze względu na niewystarczająco precyzyjną 

zdaniem wnioskodawcy, informację na 

temat zakupu lokalu na potrzeby siedziby 

biura GOIA. Głos zabrał Przewodniczący 

Zjazdu mgr farm. Michał Pietrzykowski 

odpowiadając, że złożony wniosek nie mieści 

się w granicach wniosków formalnych, 
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Zjazd został zwołany i odbywa się zgodnie 

z regulaminem. 

5. zatwierdzenie Regulaminu zjazdu.

 Podczas głosowaniu nad Regulaminem 

Zjazdu za jego przyjęciem opowiedziało się 

69 delegatów, 3 wstrzymało się od głosu.

 Po przegłosowaniu Regulaminu Zjazdu 

ponownie głos zabrał Przewodniczący Zjazdu 

mgr farm. Michał Pietrzykowski przybliżając 

informację związaną z poszukiwaniem 

lokalu . i ofertą jego zakupu. Wyraźnie 

wskazał, że jest to lokal optymalny biorąc 

pod uwagę możliwości finansowe, lokalizację 

i obecne potrzeby Izby. Poszukiwanie tego 

lokalu, negocjacje cenowe zajęły sporo czasu 

i wysiłku wielu osób. Na wizji lokalnej tego 

lokalu byli członkowie GORA, propozycja 

zakupu otrzymała pozytywną rekomendację 

Komisji Rewizyjnej, każdy delegat mógł 

w międzyczasie zadzwonić, zapytać. 

Następnie głos zabrał Sekretarz Zjazdu 

mgr farm. Ireneusz Nesterowicz, raz jeszcze 

podkreślił jakiego zaangażowania wymagała 

wynegocjowana i przedstawiona na Zjeździe 

oferta zakupu przedmiotowego lokalu. Jeśli 

nie skorzystamy z tej oferty, która daje moż-

liwość zakupu lokalu ze środków własnych, 

istnieje bardzo duże prawdopodobieństwo, 

że zostaniemy bez własnego lokalu. 

 Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Zjazdu 

poddał pod głosowanie wniosek formalny 

dr n.med. Pawła Chrzana. 

 Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem 

formalnym dr.n.med. Pawła Chrzana 

w sprawie odroczenia Zjazdu.

 Wynik głosowania 52 głosy przeciw, 

13 wstrzymujących się, 5 za.

 Przytłaczająca większość delegatów 

zagłosowała za kontynuacją Zjazdu.

6. zatwierdzenie Porządku Obrad.

 Delegaci przystąpili do głosowania nad 

porządkiem obrad. 62 delegatów głosowało 

za przyjęciem, 3 wstrzymało się od głosu. 

7. Prezentacja firmy Lex Secure – 

24-godzinna Opieka Prawna.

 Prezentacji oferty firmy Lex Secure dokonał 

Pan Paweł Żółtowski.

 Kolejnym puntem Zjazdu były sprawozdania 

organów Izby. Przewodniczący Zjazdu zapro-

ponował, wzorem lat ubiegłych, rezygnację 

z ich odczytywania, gdyż każdy mógł się nimi 

zapoznać w materiałach zjazdowych i poddał 

taki wniosek pod głosowanie.

 Za rezygnacją z odczytywania sprawozdań 

głosowało 62 delegatów, 6 wstrzymało się 

od głosu, 3 było przeciwnych.

8. Sprawozdanie Okręgowego Rzecznika 

Odpowiedzialności zawodowej.

 Głosowanie za przyjęciem sprawozdania 

Okręgowego Rzecznika Odpowiedzialności 

Zawodowej. Za przyjęciem głosowało 

68 delegatów, 3 się wstrzymało, 1 głos był 

przeciwny.

9. Sprawozdanie Okręgowego Sądu 

aptekarskiego.

 Głosowanie za przyjęciem sprawozdania 

Okręgowego Sądu Aptekarskiego.

 Za przyjęciem głosowało 70 delegatów, 

3 wstrzymało się od głosu.

10. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej 

Gdańskiej Okręgowej Izby aptekarskiej.

 Głosowanie za przyjęciem sprawozdania 

Komisji Rewizyjnej.

 Za przyjęciem głosowało 71 delegatów, 

4 wstrzymało się od głosu.

11. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu 

Okręgowej Komisji Rewizyjnej.

 Głosowanie nad przyjęciem uchwały w spra-

wie przyjęcia regulaminu Komisji Rewizyjnej.

 Za przyjęciem głosowało 64 delegatów, 

14 wstrzymało się od głosu.

12. Sprawozdanie Gdańskiej Okręgowej 

Rady aptekarskiej.

 Głosowanie nad przyjęciem sprawozdania 

Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej.

 Za przyjęciem głosowało 68 delegatów, 

14 wstrzymało się od głosu.

 Ten punkt został szeroko omówiony przez 

Przewodniczącego Zjazdu. Wspomniał 

o wysiłkach GORA w temacie prowadzenia 

opieki farmaceutycznej poza aptekami 

w ramach grupowej działalności farma-

ceutycznej, wprowadzeniu możliwości 

wystawiania przez farmaceutów recept pro 

auctore, pro familie, wsparcia związanego 

z pandemią w aspekcie skrócenia kwaran-

tanny, możliwości otrzymania środków 

ochrony osobistej z Agencji Rezerw Materia-

łowych, mocne wsparcie przy problemach 

szczepień poprzez prowadzenie rozmów 

z NFZ, UCK i wypracowaniu konsensusu, że 

wszyscy farmaceuci mogą się zgłosić poprzez 

Izbę Aptekarską i zostaną w tym szpitalu 

zaszczepieni. Podkreślony został ogromny 

wkład pracy biura Izby przy organizowaniu 

szkoleń uprawniających do szczepień farma-

ceutów. Warto nadmienić, że od początku 

pandemii Prezes GORA jest przedstawicielem 

komitetu zarządzania kryzysowego 

związanym z zagrożeniem Covid-19 przy 

Wojewodzie Pomorskim.

 Podjęte zostały prace związane z unowocze-

śnieniem naszego wizerunku. Na ukończeniu 

jest nowa strona internetowa naszej Izby, 

ruszył Facebook, stworzona została księga 

znaku. 

 

 Głosowanie w sprawie przyjęcia oferty Lex 

Secure. 55 głosów za przyjęciem oferty, 

6 przeciwnych, 12 delegatów wstrzymało się 

od głosu. 

13. Kierunki działalności samorządu  

zawodowego farmaceutów w roku 2021.

 Kierunki działalności Samorządu Aptekar-

skiego w 2021 r. szczegółowo omówił 

 Przewodniczący Zjazdu mgr farm. Michał 

Pietrzykowski w szczególności w aspektach  

wejścia w dniu 16.04.2021 r. Ustawy o zawo-

dzie farmaceuty. Za konieczne uważa się 
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wsparcie kierowników w związku z nowymi 

obowiązkami jakie nakłada ustawa, we 

wdrażaniu szczepień w aptekach, w pilotażu 

opieki farmaceutycznej, rozszerzeniem 

zakresu grupowego ubezpieczenia OC 

farmaceutów, zwiększenie opieki prawnej. 

Nastąpiła dłuższa rzeczowa przekonywująca 

argumentacja na temat potrzeby zwięk-

szenia obsługi prawnej i uzyskania przez 

farmaceutów i ich najbliższych dostępu do 

szybkiej obsługi prawnej z różnych dziedzin 

prawa, w ramach abonamentu opłacanego 

przez Izbę ze składek farmaceutów. 

 Dopisano zgłoszone postulaty aptek szpital-

nych przesłane na czacie przez mgr farm. 

Pawła Rogulskiego i ponowione przez mgr 

farm. Agnieszkę Walasik. 

 Za najbardziej istotne kwestie uznano 

uwzględnienie farmaceutów szpitalnych 

do otrzymania dodatkowych wynagrodzeń 

w związku ze znacznym nakładem pracy 

i obowiązków związanych z obsługą szpitali 

zajmujących się Covid-19, a także doprecy-

zowanie etatyzacji w aptekach szpitalnych 

ze względu na ilość i rodzaj wykonywanych 

usług farmaceutycznych, a nie jedynie 

ilości łóżek w szpitalu. Przewodniczący 

Zjazdu przypomniał, że zgłoszone postulaty 

z którymi się w 100% zgadza, były pierwotną 

propozycją Samorządu Aptekarskiego, które 

poprzez działanie różnych grup nacisku nie 

zostały wpisane do ustawy, a przy zapisie 

etatyzacji pominięte. 

 Następnie głos zabrał mgr farm. Michał 

Markowski. Zwrócił uwagę na wystawiane 

przez farmaceutów recepty i nawiązał do 

portalu Śląskiej Izby Aptekarskiej służącego 

do elektronicznego ich ewidencjonowania. 

Przewodniczący Zjazdu mgr farm. Michał 

Pietrzykowski odpowiedział, że zrezygnowa-

liśmy z zakupu dostępu do tego portalu po 

pierwsze ze względu na koszt, gdyż można 

ten rejestr prowadzić w programie Microsoft 

Excel, po drugie centrum e-zdrowia zapo-

wiedziało, że w ramach gabinet.gov.pl taki 

rejestr zostanie zaimplementowany i będzie 

wykonywany w sposób automatyczny. 

 Wyniki głosowania nad kierunkami działal-

ności działalności samorządu zawodowego 

farmaceutów: 67 delegatów opowiedziało się 

za, 4 wstrzymało się od głosu.

 Rozpoczęła się dyskusja na temat sposobu 

płacenia i wysokości składek.

 Jako pierwsza głos zabrała mecenas Olga 

Dragańska-Kruk radca prawny GOIA. Odnio-

sła się do przedstawionych pod głosowanie 

projektów dotyczących wysokości składek. 

Wyjaśniła umocowanie prawne ustalenia 

wysokości składek przez GORA na mocy 

ustawy. Następnie Przewodniczący Zjazdu 

mgr farm. Michał Pietrzykowski przedstawił 

informacje jak wygląda ustalanie wysokości 

składek w innych OIA i jak to bywało u nas 

wcześniej kiedy pełnił funkcję skarbnika 

GORA. Zawsze Zjazd dawał wytyczne, a GORA 

podejmowała uchwały co do wysokości 

składek i zasad ich płacenia. W naszej Izbie 

nastąpiły obniżki składek jeśli chodzi o kie-

rowników, a obecne podstawowe składki 

są utrzymywane na niezmiennym poziomie 

od 20 lat. Poinformował w jakiej wysokości 

płacone są składki w innych OIA i jakie są 

zasady ich płacenia w aspekcie czy są to 

składki jednolite czy zróżnicowane.

 Przypomniał, że już wiele lat temu kiedy 

był Prezesem GORA poddał pod głosowanie 

ujednolicenie składek wówczas pomysł nie 

uzyskał akceptacji Zjazdu, obecnie NKR 

rekomenduje ujednolicenie składek gdyż 

ta opcja jest zgodna z literą prawa w opinii 

prawników.

 Mgr farm. Janina Mańko skarbnik GORA 

poinformowała o tym jak wygląda płacenie 

składek, o powstałych zaległościach, które 

uderzają w osoby sumiennie je płacące, 

o konieczności terminowego ich płacenia 

i poprosiła delegatów o wsparcie w tym 

zakresie. Mgr farm Ireneusz Nesterowicz 

potwierdził, że już wiele lat temu, kiedy był 

członkiem Naczelnej Komisji Rewizyjnej 

coraz więcej było głosów za ujednoliceniem 

składek.

 Historycznie w GOIA była też płacona składka 

w wysokości 1,5% od zarobków i łatwo wyli-

czyć, że kwotowo byłaby to kwota znacznie 

wyższa od płaconej dzisiaj przez większość 

członków. 

 Dodał też, że wśród innych zawodów 

medycznych: lekarzy, pielęgniarek, położ-

nych, weterynarzy, a także innych zawodów 

w których wymagane jest płacenie składek, 

jest ona równa dla każdego i za taką opcją 

płacenia składek będzie głosować.

14. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości 

składek członkowskich GOIa.

 Uchwała w sprawie wytycznych do zasad 

płacenia składek członkowskich.

 Przedstawione zostały 2 projekty.

Za projektem pierwszym znoszącym do-• 

tychczasowy podział składek członkow-

skich i tworzącym 2 grupy: podstawową ja-

ko pierwsza i emerytów i rencistów jako 

drugą oddano 39 głosów.

Za projektem znoszącym dotychczasowy • 

podział składek członkowskich i utworze-

nia podziału na cztery grupy:

1) kierownicy aptek i hurtowni, 

2) farmaceuci wykonujący zawód farma-

ceuty niebędący kierownikami aptek 

i hurtowni i niebędący emerytami lub 

rencistami, 

3) emeryci i renciści, 

4) farmaceuci zarejestrowani jako 

osoby bezrobotne oddano 30 głosów, 

10 delegatów wstrzymało się od głosu.

 Większość delegatów opowiedziała się za 

projektem pierwszym.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zakupu 

lokalu na potrzeby siedziby i biura GOIa.

 Podjęcie uchwały w sprawie zakupu lokalu 

na potrzeby siedziby i biura GOIA. 

 Na wstępie głos zabrał Przewodniczący 

Okręgowego Sadu Aptekarskiego mgr farm. 

Marek Piastowski, który był niezwykle 

zaangażowany w poszukiwaniu lokalu, 

motywował do działania jako osoba mająca 

ponad przeciętną wiedzę jeśli chodzi o rynek 
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nieruchomości. Podkreślił, że jesteśmy jedną 

z ostatnich OIA które nie mają własnego 

lokalu. Przy wyborze lokalu były brane 

pod uwagę wszystkie aspekty, prowadzono 

liczne i długotrwałe negocjacje z prezesami 

firm deweloperskich zarówno w Polsce 

jak i zagranicą, zakup ten stanowi dobrą 

inwestycje. Następnie Przewodniczący 

Zjazdu dodał, że ten wybór jest optymalny 

biorąc pod uwagę lokalizację i możliwość 

zakupu w ramach posiadanych środków 

własnych. Także koszty jego utrzymania będą 

znacznie niższe niż obecnego lokalu. Podczas 

głosowania 60 delegatów poparło uchwałę, 

4 było przeciw,10 wstrzymało się od głosu. 

16. Podjęcie pozostałych uchwał zjazdu.

 Kolejnym punktem było przyjęcie pozosta-

łych uchwał zjazdowych.

 Przewodniczący Zjazdu poddał pod głoso-

wanie uchwałę upoważniającą do zakupu 

lokalu dającą prerogatywy do zakupu GORA 

po konsultacji z Komisją Rewizyjną, na wypa-

dek gdyby nie doszło do zakupu lokalu przy 

ul. Rakoczego, bez konieczności zwołania 

Nadzwyczajnego Zjazdu. 

  Za uchwałą upoważniającą do zakupu lokalu 

oddano 44 głosy, 8 delegatów było przeciw-

nych, 16 wstrzymało się od głosu.

 Projektów innych uchwał nie zgłoszono.

17. Przyjęcie Preliminarza budżetowego.

 Przyjęcie uchwały dotyczącej preliminarza 

budżetowego i planu inwestycyjnego. 

 Preliminarz budżetowy i plan inwestycyjny 

zostały omówione bardzo szczegółowo 

przez Przewodniczącego Zjazdu mgr farm. 

Michała Pietrzykowskiego. Został także 

zapytany przez poprzedniego Prezesa 

GORA o przyczynę wzrostu w planowanym 

budżecie wydatków na Prezydium i Radę, 

a także kosztów funkcjonowania biura. 

Jeśli chodzi o Prezydium i Radę to wzrost 

kosztów spowodowany jest koniecznością 

znacznie częstszych niż dotychczas posiedzeń 

tych organów na skutek wejścia ustawy 

o zawodzie farmaceuty i koniecznością 

dotrzymania zawartych w niej krótszych 

terminów. Natomiast jeśli chodzi o koszty 

funkcjonowania biura to spowodowane one 

są decyzją poprzedniego Prezesa dr. Pawła 

Chrzana z grudnia 2019 r., który zwiększył 

zatrudnienie biura o 1 osobę która nadal 

jest na etacie. Uposażenia pracowników 

biurowych w obecnym roku uległy obniżeniu 

w stosunku do roku ubiegłego – odpo-

wiedział Przewodniczący Zjazdu Michał 

Pietrzykowski.

 Za przyjęciem preliminarza budżetowego 

i planu inwestycyjnego głosowało 46 delega-

tów 4 było przeciwnych, 15 wstrzymało się 

od głosu. 

18. zakończenie obrad zjazdu.

 Mgr farm. Michał Pietrzykowski podziękował 

delegatom za spotkanie, za poświęcony czas, 

za dane zaufanie jemu jako Prezesowi GORA, 

GORA, Prezydium GORA, pracownikom biura 

i uznał XXX Okręgowy Sprawozdawczy Zjazd 

Farmaceutów za zamknięty. 

XXX Okręgowego Zjazdu Sprawozdawczego Farmaceutów Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej 

w sprawie zatwierdzenia regulaminu Zjazdu

Na podstawie art. 27 pkt 4 ustawy z dnia 19 kwietnia 1991r. o izbach aptekarskich (tj. Dz. U. z 2019 r., 

poz. 1419, z późn. zm.) uchwala co następuje:

§ 1

Zjazd zatwierdza Regulamin XXX Okręgowego Zjazdu Sprawozdawczego Farmaceutów Gdańskiej 

Okręgowej Izby Aptekarskiej stanowiący załączniki Nr 1 do niniejszej uchwały.

§ 2

Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia.

UCHWAŁA Nr 1  
z dnia 10 kwietnia 2021 r.

Załącznik Nr 1 do Uchwały Nr 1 

Regulamin XXX Okręgowego Zjazdu Farmaceutów  
Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej  

z dnia 10 kwietnia 2021 r.

Rozdział I 
Przepisy ogólne

§ 1

1. Najwyższą władzą okręgowej izby aptekarskiej jest okręgowy zjazd farmaceutów.

2. Zjazd okręgowej izby aptekarskiej obraduje i działa zgodnie z przepisami ustawy o izbach 

aptekarskich oraz tego regulaminu.

Sekretarz Zjazdu 
mgr farm. Ireneusz Nesterowicz

Przewodniczący Zjazdu 
mgr farm. Michał Pietrzykowski
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3. Okręgowa rada aptekarska zwołuje corocznie okręgowy zjazd aptekarzy, a co 4 lata zjazd 

sprawozdawczo-wyborczy. Delegaci powinni być powiadomieni o terminie i miejscu okręgowego 

zjazdu przynajmniej na 14 dni przed tym terminem – pisemnie w tym: fax, poczta elektroniczna, SMS.

4. Nadzwyczajny okręgowy zjazd aptekarzy zwołuje okręgowa rada aptekarska:

z własnej inicjatywy.• 

na wniosek Naczelnej Rady Aptekarskiej,• 

na wniosek okręgowej komisji rewizyjnej.• 

na wniosek przynajmniej 1/5 członków okręgowej izby aptekarskiej.• 

5. Nadzwyczajny okręgowy zjazd aptekarzy powinien być zwołany w ciągu miesiąca od dnia 

wpływu wniosku w sprawie jego zwołania.

§ 2

Okręgowy zjazd aptekarzy w szczególności:

1. Podejmuje uchwały w sprawach objętych zakresem działania izby,

2. Uchwala budżet i ustala zasady gospodarki finansowej izby,

3. Rozpatruje i zatwierdza roczne i kadencyjne sprawozdania okręgowej rady aptekarskiej, 

okręgowej komisji rewizyjnej, okręgowego sądu aptekarskiego i okręgowego rzecznika 

odpowiedzialności zawodowej.

4. Uchwala regulaminy organów izby, z wyłączeniem okręgowego sądu aptekarskiego,

5. Ustala liczbę członków organów izby i zastępców rzecznika odpowiedzialności zawodowej,

6. Dokonuje wyboru prezesa, okręgowego rzecznika odpowiedzialności zawodowej, jego 

zastępców, członków okręgowej rady aptekarskiej, członków okręgowej komisji rewizyjnej, 

członków okręgowego sądu aptekarskiego,

7. Dokonuje wyboru delegatów na Krajowy Zjazd Aptekarzy.

§ 3

1. W okręgowym zjeździe biorą udział z głosem stanowiącym delegaci wybrani na zebraniach 

rejonowych.

2. W okręgowym zjeździe sprawozdawczo-wyborczym uczestniczą także, z głosem doradczym, 

nie będący delegatami członkowie ustępujących organów izby oraz zaproszeni przez Prezesa 

ORA goście.

3. Delegatów wybiera się i odwołuje na zebraniach zwoływanych w poszczególnych rejonach 

obejmujących część obszaru działania izby. Zasady podziału izby na rejony ustala okręgowa rada 

aptekarska.

4. Mandat delegata trwa 4 lata.

§ 4

1. Uczestnik Zjazdu okazuje dokument tożsamości oraz stwierdza swą obecność na obradach 

podpisaniem listy obecności.

2. Lista obecności stanowi integralną część dokumentów Zjazdu.

3. Inne osoby mogą uczestniczyć w obradach za zgodą Prezesa ORA lub Przewodniczącego obrad 

jeśli nie zakłóci to porządku obrad.

4. Delegaci biorą udział w obradach Zjazdu osobiście z prawem jednego głosu i osobiście biorą 

udział w głosowaniu.

5. Głosowania jawne odbywają się mandatami lub mandatami i za pomocą urządzeń 

elektronicznych, a tajne – na przewidzianych do tego i specjalnie oznaczonych kartach 

do głosowania lub za pomocą urządzeń elektronicznych.

§ 5

1. Zjazd jest prawomocny i zdolny do podejmowania uchwał, jeżeli został prawidłowo zwołany 

oraz bierze w nim udział w pierwszym terminie co najmniej połowa ogólnej liczby delegatów 

(tzw. quorum).

1a. Zjazd jest prawomocny i zdolny do podejmowania uchwał w drugim terminie przy • 

rzeczywistej obecności delegatów, za wyjątkiem dokonywania zmian w organach Izby.

2. W trybie przewidzianym dla podejmowania uchwał Zjazd może podejmować lub przyjmować:

rezolucje – zawierające wezwanie skierowane do określonego adresata o podjęcie  • 

wskazanego w rezolucji działania.

oświadczenie – wyrażające stanowisko Zjazdu w określonej sprawie, • 

deklaracje – zawierające wolę określonego postępowania,• 

apele – zawierające wezwanie do określonego zachowania się, podjęcia inicjatywy  • 

lub zadania.

Rozdział II 
Wybory Prezydium Zjazdu oraz komisji

§ 6

1. Zjazd otwiera Prezes Okręgowej Izby Aptekarskiej lub wyznaczony przez niego zastępcą, 

przeprowadza wybory Przewodniczącego Zjazdu, Z-cy Przewodniczącego i Sekretarza lub 

Sekretarzy, tworzących Prezydium Zjazdu.
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2. Wybory członków Prezydium Zjazdu odbywają się w głosowaniu jawnym zwykła większością 

głosów. Kandydatów na przewodniczącego, jego zastępcę i sekretarza proponuje otwierający 

Zjazd oraz uczestniczący w Zjeździe delegaci.

3. Prezydium Zjazdu kieruje pracami zjazdu zgodnie z regulaminem obrad i w oparciu 

o zatwierdzony porządek obrad, a w szczególności:

czuwa nad przestrzeganiem w toku obrad regulaminu Zjazdu oraz porządku na sali obrad,• 

kieruje przebiegiem Zjazdu zgodnie z porządkiem obrad,• 

zarządza głosowanie w sprawach, które wymagają rozstrzygnięcia w tym trybie,• 

ogłasza wyniki głosowania.• 

4. Delegaci, mogą zaproponować zmianę kolejności porządku obrad, a w uzasadnionych 

przypadkach skreślenie z porządku proponowanych punktów. Propozycje zmian muszą uzyskać 

zwykłą większość głosów.

§ 7

1. Po objęciu funkcji Przewodniczący Zjazdu poddaje pod głosowanie przyjęcie porządku obrad 

oraz regulaminu Zjazdu. Przyjęty porządek obrad winien być podany do wiadomości delegatów.

2. Po przyjęciu porządku obrad dokonuje się wyboru następujących komisji:

Mandatowej, która sprawdza ważność mandatów do głosowania,• 

Regulaminowej, która czuwa nad przestrzeganiem w toku obrad regulaminu,• 

Wniosków i Uchwał, która przyjmuje propozycje w sprawie uchwał i wniosków oraz • 

przygotowuje projekty uchwał.

Wyborczej, która informuje o zasadach zgłaszania kandydatur, przyjmuje zgłoszenia • 

kandydatur na wszystkie stanowiska wybierane na Zebraniu, sporządza listy kandydatów oraz 

przedstawia je Zebraniu.

Skrutacyjnej, która przygotowuje karty do głosowania, zbiera karty do zamkniętych urn, • 

przelicza głosy i ustala wyniki wyborów oraz przedstawia je Przewodniczącemu Zebrania.

3. Skład ilościowy poszczególnych komisji ustala Zjazd w głosowaniu jawnym. 

4. Członkowie Komisji Skrutacyjnej nie mogą kandydować w wyborach do organów Okręgowej Izby 

Aptekarskiej i na delegatów na Krajowych Zjazd.

§ 8

Bezpośrednio po dokonaniu wyborów komisji Przewodniczący Zjazdu podaje miejsce, w którym 

komisje będą pracowały.

 

§ 9

1. Każda Komisja, o której mowa w § 7 ust. 2 wybiera ze swego grona Przewodniczącego 

i sekretarza.

2. Obrady komisji prowadzi jej Przewodniczący.

3. Obrady komisji są protokołowane. Protokół podpisują Przewodniczący i sekretarz i przekazują 

go  Przewodniczącemu Zjazdu. 

4. Wnioski Komisji zapadają zwykłą większością głosów.

5. Głosowanie odbywa się jawnie. Członkowie Komisji głosujący przeciw wnioskowi mają prawo 

zgłosić swój sprzeciw do protokołu.

Rozdział III 
Tryb prowadzenia obrad Zjazdu i jego komisji

§ 10

1. Obrady Zjazdu prowadzi przewodniczący Zjazdu lub jego zastępca.

2. Uczestnicy Zjazdu, którzy zamierzają wziąć udział w dyskusji nad określonym punktem 

programu zgłaszają się do dyskusji u sekretarzy Zjazdu lub Przewodniczącego Zjazdu.

3. Przewodniczący Zjazdu udziela głosu uczestnikom według kolejności zgłoszeń.

4. Przewodniczący Zjazdu może zwrócić uwagę dyskutantowi, a po dwukrotnym upomnieniu – 

odebrać przemawiającemu głos.

5. Uczestnikowi Zjazdu nie wolno zabierać głosu w dyskusji nad tą sama sprawą więcej niż dwa razy.

6. Jeżeli wymaga tego wzgląd na liczbę uczestników zgłaszających się do dyskusji, Przewodniczący 

Zjazdu może ograniczyć czas trwania wypowiedzi.

7. Wnioski i oświadczenia nie wygłoszone podczas obrad są składane na piśmie Komisji Uchwał 

i Wniosków z podaniem imienia i nazwiska wnioskodawcy i zostają włączone do protokołu 

Zjazdu.

§ 11

1. W sprawach formalnych przewodniczący udziela głosu poza kolejnością, a wnioski w tych 

sprawach poddaje się pod głosowanie przed innymi wnioskami.

2. Do wniosków formalnych zalicza się wnioski o :

przerwanie, odroczenie lub zamknięcie posiedzenia,• 

uchwalenie tajności posiedzenia,• 
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uchwalenie tajności głosowania,• 

zamknięcie dyskusji,• 

odwołanie do komisji,• 

głosowanie imienne,• 

zmianę porządku obrad,• 

przeprowadzenie głosowania,• 

ograniczenie czasu przemówień,• 

stwierdzenie quorum,• 

przeliczenie głosów,• 

reasumpcję głosowania.• 

3. Zjazd rozstrzyga o wniosku formalnym po wysłuchaniu wnioskodawcy i ewentualnie jednego 

przeciwnika wniosku.

4. Prawo zgłaszania wniosku formalnego mają delegaci Zjazdu.

§ 12

1. Po zamknięciu dyskusji nad projektami uchwał, wnioskami oraz propozycjami zgłoszonymi 

w toku dyskusji Przewodniczący poddaje je pod głosowanie. 

2. Od tej chwili można zabierać głos tylko dla zgłoszenia wniosku formalnego o sposobie 

i porządku głosowania i to jedynie przed wezwaniem delegatów do głosowania. 

3. W przypadku zgłoszenia dwóch lub więcej wniosków w tej samej sprawie w pierwszej kolejności 

poddaje się pod głosowanie wniosek najdalej idący, o czym decyduje Przewodniczący.

4. Poprawki do wniosku głównego należy poddać pod głosowanie przed głosowaniem nad tym 

samym wnioskiem.

5. Przed przystąpieniem do głosowania Przewodniczący informuje, które wnioski i w jakiej 

kolejności będą głosowane.

6. Głosowanie odbywa się jawnie, a wnioski są uchwalane zwykłą większością głosów.

§ 13

1. Zjazd może podejmować uchwały jedynie w sprawach zamieszczonych w porządku obrad 

(podanym do wiadomości delegatom) przy obecności co najmniej połowy liczby delegatów.

2. Uchwały są podejmowane zwykłą większością głosów, z wyjątkiem uchwał, których podjecie 

wymaga zgodnie z prawem, innej kwalifikowanej większości.

3. Głosowanie w sprawach uchwał odbywa się jawnie. Głosy liczą sekretarze Zjazdu.

Rozdział IV 
Wybory członków organów  

Okręgowej Izby Aptekarskiej  
oraz delegatów na Krajowy Zjazd Aptekarzy.

§ 14

1. Okręgowy zjazd aptekarzy dokonuje wyboru: prezesa okręgowej rady aptekarskiej, okręgowego 

rzecznika odpowiedzialności zawodowej i jego zastępców, członków okręgowej rady 

aptekarskiej, członków okręgowego sądu aptekarskiego, członków okręgowej komisji rewizyjnej 

oraz delegatów na Krajowy Zjazd Aptekarzy.

2. Liczbę członków poszczególnych organów (z wyjątkiem liczby delegatów na Krajowy Zjazd 

Aptekarzy) ustala okręgowy zjazd aptekarzy.

3. Liczbę delegatów na Krajowy Zjazd Aptekarzy wybieranych na okręgowym zjeździe określa 

uchwała Naczelnej Rady Aptekarskiej.

§ 15

1. Kandydatów zgłasza się podczas zjazdu ustnie lub pisemnie.

2. Zgłoszenie powinno zawierać :

imię i nazwisko kandydata.• 

wskazanie stanowiska funkcyjnego lub organu, do którego kandyduje,• 

imię i nazwisko zgłaszającego (przy zgłoszeniu pisemnym także podpis),• 

Kandydaturę może zgłosić tylko członek zjazdu posiadający czynne prawo wyborcze.• 

4. Zgłoszony kandydat posiadający bierne prawo wyborcze, obowiązany jest oświadczyć, czy wyraża 

zgodę na kandydowanie. Oświadczenie to może być złożone pisemnie.

5. Uczestnicy Zjazdu mogą zadawać pytania zgłoszonym kandydatom.

6. Kandydaci do funkcji prezesa ORA obowiązani są do przedstawienia swojego programu działania.

§ 16

1. Wyboru prezesa ORA i Okręgowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej dokonuje się 

w pierwszej kolejności.

2. Oddanie głosu wyborczego odbywa się przez wrzucenie kart do głosowania do urn, lub osobiste 

przekazanie kart członkom Komisji Skrutacyjnej, lub, jeśli głosowanie odbywa się za pomocą 

urządzeń elektronicznych, przez wciśnięcie klawisza na pilocie.
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§ 17

1. Wybory członków organów Okręgowej Izby Aptekarskiej dokonywane są w głosowaniu tajnym 

spośród nieograniczonej liczby kandydatów.

2. Komisja wyborcza informuje o zasadach zgłaszania kandydatur, przyjmuje zgłoszenia 

kandydatur, a także bada czy zgłoszenia dokonały osoby uprawnione oraz czy nie zachodzą 

przeszkody prawne do wyboru kandydatów wynikające z ustawy, sporządza listę kandydatów 

i przedstawia je Zjazdowi.

3. Zamknięcie i przyjęcie listy kandydatów, o której mowa w ust. 2, następuje w głosowaniu 

jawnym, zwykłą większością głosów.

§ 18

1. Komisja skrutacyjna przygotowuje karty do głosowania opatrzone pieczątką Okręgowej 

Izby Aptekarskiej, na których umieszczone są w porządku alfabetycznym nazwiska i imiona 

kandydatów. Karty do głosowania powinny zawierać informacje o wymaganej minimalnej liczbie 

skreśleń, aby głos był ważny.

2. Komisja skrutacyjna rozdaje delegatom karty do głosowania, a następnie zbiera karty, przelicza 

głosy, ustala wyniki wyborów oraz przedstawia je Zjazdowi.

3. Z przebiegu wyborów komisja skrutacyjna sporządza protokół, który podpisują wszyscy jej 

członkowie.

4. Komisja skrutacyjna w sporządzonym protokole określa:

liczbę uczestników Zjazdu uprawnionych do głosowania,• 

liczbę uczestników Zjazdu, którzy wzięli udział w głosowaniu,• 

liczbę oddanych głosów ważnych i nieważnych oraz liczbę głosów oddanych na każdego • 

kandydata.

§ 19

1. Wyboru prezesa ORA oraz Okręgowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej dokonuje się 

bezwzględną większością głosów (50% + 1).

2. W przypadku, gdy żaden z kandydatów na stanowiska wymienione w ust. 1 nie uzyska 

bezwzględnej większości głosów – zarządza się ponowne głosowanie.

3. W ponownym głosowaniu uczestniczy tylko dwóch kandydatów, którzy otrzymali największą 

liczbę głosów.

4. W ponownym głosowaniu zwycięża ten z kandydatów, który uzyska większą liczbę głosów.

5. W przypadku, gdy w drugim głosowaniu obaj kandydaci otrzymają taką samą liczbę głosów, 

zarządza się dodatkowe głosowanie jawne dla rozstrzygnięcia, który z kandydatów zostaje wybrany.

§ 20

1. Wyborów członków pozostałych organów Okręgowej Izby Aptekarskiej oraz delegatów 

na Krajowy Zjazd dokonuje się zwykłą większością głosów. Za wybranych uważa się tych 

kandydatów, którzy otrzymali w kolejności największą liczbę głosów.

2. W przypadku, gdy dwóch lub więcej kandydatów otrzyma tę samą liczbę głosów, a ostatni z nich 

znajduje się na liście na miejscu dalszym niż przewiduje liczba miejsc do obsadzenia w danym 

organie izby lub liczba delegatów wybieranych na Zjeździe, zarządza się dodatkowe głosowanie 

dla rozstrzygnięcia, który (którzy) z kandydatów zostaje wybrany.

§ 21

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Okręgowego Zjazdu ogłasza jego zamknięcie.

Rozdział V 
Odwoływanie organów Okręgowej Izby Aptekarskiej,  

członków organów oraz delegatów na zjazdy.

§ 22

1. Odwołanie delegata na okręgowy zjazd aptekarzy następuje na rejonowym zebraniu aptekarzy 

bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy członków danego rejonu 

wyborczego izby, posiadających czynne prawo wyborcze.

2. Wniosek o odwołanie delegata na okręgowy zjazd aptekarzy wraz z uzasadnieniem powinien być 

zgłoszony do okręgowej rady aptekarskiej przez co najmniej 1/5 członków rejonu wyborczego 

tego delegata.

3. Okręgowa rada aptekarska, po rozpatrzeniu wniosku, w drodze uchwały zwołuje w terminie 

14 dni zebranie rejonu wyborczego, z terenu którego wpłynął wniosek. 

4. Odwołanie delegata na okręgowy zjazd aptekarzy pociąga za sobą utratę przez niego 

członkostwa w organach izby aptekarskiej oraz stanowisk funkcyjnych w tych organach.

§ 23

1. Odwołanie członka organów okręgowej izby aptekarskiej oraz delegata na Krajowy Zjazd 

Aptekarzy może nastąpić na nadzwyczajnym okręgowym zjeździe aptekarzy, który podejmuje 

decyzję bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy osób uprawnionych 

do głosowania.
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2. Wniosek o odwołanie członka organów okręgowej izby aptekarskiej oraz delegata na Krajowy 

Zjazd Aptekarzy wraz z uzasadnieniem powinien być złożony w okręgowej radzie aptekarskiej 

przez co najmniej 1/5 delegatów lub 1/5 członków okręgowej rady aptekarskiej.

§ 24

1. Odwołania ze stanowisk funkcyjnych w organach okręgowej izby aptekarskiej (za wyjątkiem 

prezesa oraz okręgowego rzecznika odpowiedzialności zawodowej) może dokonać organ,  

który dokonał wyboru na to stanowisko.

2. Odwołania ze stanowisk prezesa okręgowej rady aptekarskiej oraz okręgowego rzecznika 

odpowiedzialności zawodowej może dokonać odpowiednio nadzwyczajny lub okręgowy zjazd 

aptekarzy, który podejmuje decyzję większością 2/3 głosów, w obecności co najmniej połowy 

osób uprawnionych do głosowania.

§ 25

Przyjęcie wniosków w sprawie odwoływania członków organów izb aptekarskich, delegatów na zjazd 

oraz ze stanowisk funkcyjnych odbywa się w głosowaniu tajnym.

§ 26

Osobie, wobec której występuje się o odwołanie, należy umożliwić zajęcie stanowiska w sprawie 

wniosku o odwołanie przed głosowaniem w tej sprawie.

§ 27

1. Nadzwyczajny lub okręgowy zjazd aptekarzy może odwołać każdy organ okręgowej izby 

aptekarskiej (poza okręgowym zjazdem farmaceutów) w całości, bezwzględną większością 

głosów, w obecności 2/3 delegatów uprawnionych do głosowania.

2. Wniosek o odwołanie organu okręgowej izby aptekarskiej wraz z uzasadnieniem powinien 

być zgłoszony okręgowej radzie aptekarskiej przez co najmniej połowę delegatów lub połowę 

członków okręgowej izby aptekarskiej.

§ 28

Głosowania zarządza oraz ogłasza ich wyniki Przewodniczący Zjazdu lub Zastępca Przewodniczącego Zjazdu.

§ 29

1. Głosowania przeprowadza oraz ustala ich wyniki komisja skrutacyjna.

2. Z przebiegu głosowań komisja skrutacyjna sporządza protokół, który podpisują wszyscy jej członkowie.

3. Komisja skrutacyjna w sporządzonym protokole obowiązana jest określić:

liczbę uczestników Zjazdu uprawnionych do głosowania;• 

liczbę uczestników Zjazdu, którzy wzięli udział w głosowaniu;• 

liczbę głosów oddanych za i przeciw odwołaniu.• 

§ 30

Do ważności głosowania o odwołanie organów samorządu aptekarskiego, członków organów samorządu 

aptekarskiego oraz delegatów na zjazdy wymaga się tajności głosowania.

Rozdział VI 
Wybory uzupełniające

§ 31

1. Wybory uzupełniające delegata (ów) na Krajowy Zjazd Aptekarzy ogłasza okręgowa rada 

aptekarska w przypadku :

uzyskania informacji o wygaśnięciu mandatu.• 

odwołania delegata.• 

2. Wybory, o których mowa w ust. 1, odbywają się w czasie najbliższego okręgowego zjazdu 

aptekarzy.

§ 32

1. Wybory uzupełniające do organów izby aptekarskiej ogłasza okręgowa rada aptekarska 

w przypadku :

uzyskania informacji o wygaśnięciu mandatu,• 

odwołania członka,• 

decyzji okręgowego zjazdu o liczebnym poszerzeniu składu danego organu.• 

2. Wybory, o których mowa w ust. 1. odbywają się w czasie najbliższego okręgowego zjazdu 

aptekarzy, z zastrzeżeniem przewidzianym w § 33.

§ 33

Wybory uzupełniające na stanowisko prezesa okręgowej rady aptekarskiej oraz okręgowego rzecznika 

odpowiedzialności zawodowej odbywają się w czasie nadzwyczajnego lub okręgowego zjazdu 

aptekarzy.
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§ 34

Do wyborów uzupełniających, o których mowa w § 31–33 stosuje się odpowiednio przepisy  

Rozdziału IV niniejszego regulaminu.

Rozdział VI a 
Tryb zdalny

§ 34 a

1. W sytuacjach nadzwyczajnych, zwłaszcza w razie zagrożenia epidemiologicznego, Prezydium 

Rady Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej w formie uchwały może podjąć decyzję o zdalnym 

sposobie jego przeprowadzenia, w tym głosowania oraz sposobie poinformowania Delegatów 

o Zjeździe wybierając jednocześnie System informatyczny, w którym odbędzie się Zjazd.

2. Instrukcje oraz hasło i login lub zaszyfrowany link do Systemu informatycznego, w którym 

odbędzie się Zjazd Delegaci otrzymają nie później niż 48 h przed terminem Zjazdu. 

3. Przyjmuje się, że miejscem obsługi technicznej Okręgowego Zjazdu Aptekarzy w trybie zdalnym 

jest biuro izby w Gdańsku, gdzie obecny będzie Prezes Rady GOIA.

4. Delegaci biorą udział w obradach Zjazdu poprzez System informatyczny, na którą logują się za 

pomocą indywidualnych haseł i loginów z prawem jednego głosu.

5. W szczególnie wyjątkowych przypadkach, gdy brak będzie możliwości udziału w obradach Zjazdu 

poprzez System informatyczny, Delegaci będą mieli możliwość wzięcia udziału w obradach 

Zjazdu w formie tradycyjnej, w biurze izby w Gdańsku – wyłącznie za zgodą Prezesa Rady 

GOIA. Ilość osób mogących brać udział w Zjeździe w sposób opisany w zdaniu poprzednim jest 

ograniczona i liczy się kolejność zgłoszeń.

§ 34 b

1. Uczestnik Zjazdu stwierdza swą obecność logując się do Systemu informatycznego, 

z zastrzeżeniem ust. 5.

2. Lista obecności wygenerowana z Systemu informatycznego stanowi integralną część 

dokumentów Zjazdu.

3. Inne osoby mogą uczestniczyć w obradach za zgodą Prezesa ORA lub Przewodniczącego Zjazdu, 

jeśli nie zakłóci to porządku obrad.

4. Głosowania jawne i tajne odbywają się za pomocą Systemu informatycznego z zastrzeżeniem ust. 5.

5. W przypadku, o którym mowa § 34 a ust. 5 ostatnie zdanie:

Uczestnik Zjazdu okazuje dokument tożsamości oraz stwierdza swą obecność na obradach • 

podpisaniem listy obecności,

pisemna lista obecności stanowi integralną część dokumentów Zjazdu,• 

glosowanie jawne odbywa się mandatami, a tajne na przewidzianych do tego i specjalnie • 

oznaczonych kartach do głosowania.

§ 34 c

Liczbę uczestników Zjazdu oblicza się na podstawie liczby Delegatów zalogowanych do Systemu 

informatycznego oraz dokumentu w postaci protokołu z przeprowadzonego elektronicznie głosowania 

obecności, a także listy obecności, o której mowa w § 34 b ust. 5 lit. b) niniejszego Regulaminu.

§ 34 d

1. Zjazd otwiera Prezes Rady Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej lub wyznaczony przez niego 

zastępca, który następnie przeprowadza wybory Przewodniczącego Zjazdu i Sekretarza Zjazdu.

2. Przewodniczący Zjazdu kieruje pracami Zjazdu zgodnie z Regulaminem obrad i w oparciu 

o zatwierdzony przez Zjazd porządek obrad, a w szczególności:

czuwa nad przestrzeganiem w toku obrad regulaminu Zjazdu oraz porządku w czasie Zjazdu,• 

kieruje przebiegiem Zjazdu zgodnie z porządkiem obrad,• 

zarządza głosowanie w sprawach, które wymagają rozstrzygnięcia w tym trybie,• 

ogłasza wyniki głosowania.• 

3. Po objęciu funkcji Przewodniczący Zjazdu poddaje pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

Projekt porządku obrad winien być podany do zapoznania Delegatom przed Zjazdem.

§ 34 e

W czasie Zjazdu przeprowadzanego w trybie zdalnym nie powołuje się żadnych komisji.

§ 34 f

1. Obrady Zjazdu prowadzi Przewodniczący Zjazdu.

2. Uczestnicy Zjazdu, którzy zamierzają wziąć udział w dyskusji nad określonym punktem 

programu zgłaszają się do dyskusji w sposób przewidziany przez System informatyczny.

3. Głosu Uczestnikom Zjazdu udziela Przewodniczący Zjazdu.

§ 34 g

Do wniosków formalnych zalicza się wnioski o:

przerwanie, odroczenie lub zamknięcie Zjazdu,• 

uchwalenie tajności lub jawności głosowania,• 

zamknięcie dyskusji,• 
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zmianę porządku obrad,• 

przeprowadzenie głosowania,• 

ograniczenie czasu przemówień,• 

stwierdzenie quorum,• 

przeliczenie głosów,• 

reasumpcję głosowania.• 

§ 34 h

1. Zjazd może podejmować uchwały jedynie w sprawach zamieszczonych w porządku obrad. 

Nie ma zastosowania § 13 ust. 1.

2. Uchwały są podejmowane zwykłą większością głosów.

§ 34 i

1. Nie ma zastosowania § 16 ust. 2, § 18 i § 29.

2. Głosowanie odbywa się poprzez System Informatyczny, a protokół z głosowania z przebiegu 

wyborów lub odwołania sporządza Sekretarz Zjazdu na podstawie danych pobranych z Systemu 

informatycznego.

§ 34 j

W sprawach nieuregulowanych przepisami niniejszego rozdziału odpowiednie zastosowanie mają 

przepisy dotyczące przeprowadzenia Zjazdu w trybie innym niż zdalny.

Rozdział VII 
Przepisy końcowe

§ 35

Sprawy dotyczące sposobu i przebiegu obrad nie uregulowane w regulaminie rozstrzyga Prezydium 

Okręgowego Zjazdu, a przypadku trybu zdalnego Przewodniczący Zjazdu.

§ 36

1. Z przebiegu obrad Okręgowego Zjazdu sporządza się protokół, który stanowi jedyny 

urzędowy dokument Zjazdu, spisany przez sekretarza / sekretarzy w dwóch jednobrzmiących 

egzemplarzach. Protokół winien zawierać: datę, miejsce obrad, liczby obecnych przedstawicieli 

i zaproszonych gości (według listy obecności), porządek obrad, przebieg wszystkich czynności 

obejmujących sprawy objęte porządkiem obrad, podjęte uchwały, zgłoszone wnioski i sprzeciwy, 

przebieg i wyniki głosowania, oświadczenia zgłoszone do protokołu, streszczenie przebiegu 

dyskusji. Podpisują go Przewodniczący i zastępcy oraz sekretarz / sekretarze Zjazdu. Protokół 

winien być sporządzony w ciągu siedmiu dni od daty Zjazdu. Jeden egzemplarz przesyła się do 

Naczelnej Izby Aptekarskiej.

2. Integralną część protokołu Okręgowego Zjazdu stanowią załączone: protokół posiedzeń komisji, 

uchwały podjęte przez Zjazd, lista obecności uczestników i gości, listy wybranych: prezesa, 

okręgowego rzecznika odpowiedzialności zawodowej, jego zastępców, członków okręgowej rady 

aptekarskiej, członków okręgowej komisji rewizyjnej, członków okręgowego sądu aptekarskiego, 

delegatów na Krajowy Zjazd Aptekarzy.

3. Z przebiegu obrad Okręgowego Zjazdu Aptekarzy przeprowadzonego w trybie zdalnym 

sporządza się protokół, który stanowi jedyny urzędowy dokument Zjazdu, spisany przez 

Sekretarza w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach. Protokół winien zawierać:

datę i sposób prowadzenia obrad (w tym ze wskazaniem, czy w Zjeździe Delegaci brali udział • 

w sposób przewidziany w § 4 ust. 5 niniejszego Regulaminu),

stwierdzenie prawomocności obrad (potwierdzenie powiadomienia wszystkich Delegatów • 

o Zjeździe, lista obecności oraz protokół z przeprowadzonego głosowania),

uchwalony porządek obrad,• 

uchwalony regulamin obrad,• 

przebieg obrad, w tym:• 

a) streszczenie przebiegu dyskusji,

b) adnotacje o podjętych uchwałach,

c) wskazanie trybu podjęcia uchwały,

d) rodzaj wykorzystanych środków porozumiewania się na odległość,

e) przebieg głosowań, 

f) wykaz wniosków zgłoszonych przez Delegatów i przekazanych do rozpatrzenia przez Radę 

Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej, 

g) adnotacje o wszelkich zdarzeniach, jakie miały miejsce w trakcie obrad Zjazdu, w tym 

ewentualnych awariach systemu informatycznego. 

4. Dopuszcza się podpisanie protokołu oraz uchwał dotyczących Zjazdu przeprowadzonego 

w trybie zdalnym za pomocą kwalifikowanych podpisów elektronicznych lub profilem zaufanym.

5. Protokół z Okręgowego Zjazdu jest jawny dla członków Okręgowej Izby Aptekarskiej oraz 

przedstawicieli naczelnych organów Izby Aptekarskiej.
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§ 37

Uchwały podjęte przez Okręgowy Zjazd Prezes Izby przekazuje odpowiednim instytucjom, organizacjom 

i urzędom.

§ 38

Regulamin obrad wchodzi w życie z dniem uchwalenia przez Zjazd.

UCHWAŁA Nr 2  
z dnia 10 kwietnia 2021roku 

XXX Okręgowego Zjazdu Sprawozdawczego Farmaceutów 
Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej  

w sprawie zatwierdzenia porządku obrad

Na podstawie art. 27 pkt 4 ustawy z dnia 19 kwietnia 1991 r. o izbach aptekarskich (tj. Dz. U. z 2019 r., 

poz. 1419, z późn. zm.) uchwala co następuje:

§ 1

Zjazd zatwierdza porządek obrad XXX Okręgowego Zjazdu Sprawozdawczy  Farmaceutów Gdańskiej 

Okręgowej Izby Aptekarskiej stanowiący załączniki Nr 1 do niniejszej uchwały.

§ 2

Uchwała wchodzi w życie z dniem jej podjęcia.

Załącznik Nr 1 do Uchwały Nr 2 
Porządek obrad XXX Okręgowego Zjazdu Sprawozdawczego Farmaceutów 

Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej

1. Otwarcie Zjazdu.

2. Sprawdzenie obecności.

3. Wybór  Przewodniczącego Zjazdu.

4. Wybór Sekretarza Zjazdu.

5. Zatwierdzenie  Regulaminu Zjazdu.

6. Zatwierdzenie Porządku Obrad.

7. Prezentacja firmy Lex Secure – 24-godzinna Opiek Prawna.

8. Sprawozdanie Okręgowego Rzecznika Odpowiedzialności Zawodowej.

9. Sprawozdanie Okręgowego Sądu Aptekarskiego.

10. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej.

11. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu Okręgowej Komisji Rewizyjnej.

12. Sprawozdanie Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej.

13. Kierunki działalności samorządu zawodowego farmaceutów w roku 2021.

14. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości składek członkowskich GOIA.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zakupu lokalu na potrzeby siedziby i biura GOIA.

16. Podjęcie pozostałych uchwał Zjazdu.

17. Przyjęcie Preliminarza budżetowego

18. Zakończenie obrad Zjazdu.

Sekretarz Zjazdu 
mgr farm. Ireneusz Nesterowicz

Przewodniczący Zjazdu 
mgr farm. Michał Pietrzykowski
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Sekretarz 
Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej 

mgr farm. Bartosz Petrykowski

Prezes 
Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej 

mgr farm. Michał Pietrzykowski

Uzasadnienie

Zgodnie z Uchwałą Nr 10 z dnia 10 kwietnia 2021r. XXX Okręgowego Zjazdu Sprawozdawczego 

Farmaceutów Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej w sprawie wytycznych do zasad płacenia składek 

członkowskich zniesiono dotychczasowy podział na grupy składek członkowskich i utworzono podział 

na dwie grupy, tj. grupę podstawową jako pierwszą i jako drugą grupę emeryci i renciści. Wyjaśniono 

przy tym, że emeryt lub rencista wykonujący jednocześnie zawód farmaceuty poprzez pracę zarobkową, 

w tym także poprzez pracę w aptece na umowę zlecenie, należy do grupy podstawowej. Jednocześnie 

zobowiązano Gdańską Okręgową Radę Aptekarską do uchwalenia wysokości składek członkowskich 

i zasad ich uiszczania, przy czym wskazano, że nowe stawki powinny obowiązywać od 1 lipca.

Realizując w/w uchwałę, a także na podstawie art. 29 pkt 3 ustawy z dnia 19 kwietnia 1991r. o izbach 

aptekarskich, Gdańska Okręgowa Rada Aptekarska niniejszym uchwaliła składkę dla farmaceutów, 

a zatem w grupie podstawowej, na poziomie 45,00 złotych i zwolniła drugą grupę, a zatem farmaceu-

tów będących emerytami lub rencistami niewykonującymi jednocześnie zawodu farmaceuty poprzez 

pracę zarobkową, od obowiązku uiszczania składki.

Ustalając zasady uiszczania składek wskazano obowiązek farmaceuty poinformowania o zmianie 

statusu mającego wpływ na przypisanie go do jednej z w/w grup, sposób naliczania składek jak i ter-

min ich płatności.

Uchwała wchodzi w życie z niem 1 lipca 2021 roku, a zatem w terminie wynikającym  z Uchwały 

Nr 10 z dnia 10 kwietnia 2021r. XXX Okręgowego Zjazdu Sprawozdawczego Farmaceutów Gdańskiej 

Okręgowej Izby Aptekarskiej w sprawie wytycznych do zasad płacenia składek członkowskich.

UCHWAŁA Nr 1307 
Gdańskiej Okręgowej Rady Aptekarskiej 

z dnia 25 maja 2021 r. 
w sprawie składki członkowskiej obowiązującej członków 

Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej

Na podstawie art. 29 pkt 3 ustawy z dnia 19 kwietnia 1991 r. o izbach aptekarskich (tj. Dz. U. z 2019 r., 

poz. 1419, z późn. zm.) oraz w związku z Uchwałą Nr 10 z dnia 10 kwietnia 2021r. XXX Okręgowego 

Zjazdu Sprawozdawczego Farmaceutów Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej w sprawie wytycznych do 

zasad płacenia składek członkowskich Gdańska Okręgowa Rada Aptekarska uchwala, co następuje:

§ 1

1. Farmaceuta płaci składkę członkowską w wysokości 45,00 zł miesięcznie.

2. Farmaceuta będący emerytem lub rencistą niewykonującym jednocześnie zawodu farmaceuty 

poprzez pracę zarobkową jest zwolniony z płacenia składki członkowskiej.

§ 2

Farmaceuta, który zmienia swój status zawodowy i przez to zostaje zwolniony lub przestaje być zwol-

niony ze składki członkowskiej jest zobowiązany do zgłoszenia tego faktu do biura Gdańskiej Okręgowej 

Izby Aptekarskiej w ciągu 30 dni.

§ 3

Należne składki nalicza się od pierwszego dnia następnego miesiąca po wpisie na listę członków 

Gdańskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej lub zmianie statusu.

§ 4

Składka członkowska za dany miesiąc kalendarzowy jest płatna w terminie do piętnastego dnia danego 

miesiąca kalendarzowego.

§ 5

Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 lipca 2021 roku.
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80-251 Gdańsk-Wrzeszcz 
ul. Stefana Batorego 18
tel. 58 341-62-98 
tel./faks 58 341-16-74

Fo
t. 

©
 N

ik
 F

re
y 

| 
D

re
am

st
im

e.
co

m

GOIa przypomina, że radca prawny pełni dyżur  
w środy w godzinach 16–18. W pozostałe dni robocze  
istnieje możliwość zadawania pytań drogą e-mailową.

BIURO GOIa InFORMUJe
Osoby zalegające że składkami powyżej 24 miesięcy 

będą skreślani z rejestru farmaceutów.

Biuro GOIA czynne od poniedziałku do piątku w godz. 8–15, środa do godz. 18 
W celu umówienia się na spotkanie z prezesem GORA i wiceprezesem GORA  

należy skontaktować się z biurem Izby GOIA – tel. 58 341-16-74, e-mail: biuro@goia.org.pl

Pytania
do „Przeglądu Farmaceutycznego”

Centrum Systemów Informacyjnych 

Ochrony zdrowia e-recepta@csioz.gov.pl:

„Zgodnie z zapisami ustawy prawo farmaceutyczne, 

art. 96a, ust. 7a.

7a. W przypadku realizacji recepty 

elektronicznej:

po upływie 30 dni od daty jej wystawienia • 

albo naniesionej na recepcie daty 

realizacji „od dnia”, recepta jest reali-

zowana z wyłączeniem dni stosowania, 

które już upłynęły, licząc je od daty 

wystawienia recepty albo naniesionej 

na recepcie daty realizacji „od dnia”,

jednorazowo pacjent może otrzymać • 

maksymalnie ilość produktu leczniczego, 

środka spożywczego specjalnego 

przeznaczenia żywieniowego lub wyrobu 

medycznego niezbędną pacjentowi 

do 180-dniowego okresu stosowania 

wyliczonego na podstawie określonego 

na recepcie sposobu dawkowania

– przy czym w przypadku produktu 

leczniczego, środka spożywczego 

specjalnego przeznaczenia żywie-

niowego lub wyrobu medycznego, 

wydawanego w opakowaniach, których 

wielkość uniemożliwia wydanie go 

w ilości niezbędnej do stosowania 

przez wyliczony okres, dopuszcza się 

wydanie go w ilości przekraczającej 

tę ilość, jednak nie więcej niż o jedno 

najmniejsze opakowanie.

Mając na uwadze powyższe zapisy, pozostało do 

wydania 58 tabletek leku. przy czym wydanie 

możliwe jest tylko w opakowaniach po 28 tabletek. 

Zatem w myśl zapisu „– przy czym w przypadku 

produktu leczniczego, środka spożywczego spe-

cjalnego przeznaczenia żywieniowego lub wyrobu 

medycznego, wydawanego w opakowaniach, 

których wielkość uniemożliwia wydanie go w ilości 

niezbędnej do stosowania przez wyliczony okres, 

dopuszcza się wydanie go w ilości przekraczającej 

tę ilość, jednak nie więcej niż o jedno najmniejsze 

opakowanie” można wydać pacjentowi 3 opako-

wania leku po 28 tabletek.”

? Pacjent z receptą roczną na lek refundowany, zgłasza się do apteki  
po upływie 30 dni od daty wystawienia recepty. Po odliczeniu tabletek 
które przepadły z dawkowania zostaje do wydania 58 tabletek.  
Dany lek jest pakowany po 28 tabletek.
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24H Strefa Klienta

Dokument odpowiedzi przesłany na e-mail 

Farmaceuta GOIA Lex Secure

?

24H INFOLINIA PRAWNA
+48 501 538 539

Aby uzyskać odpowiedź na pytanie prawne lub 
otrzymać wzór dokumentu, należy skontaktować się 24h 
Infolinią Prawną pod numer telefonu +48 501 538 539, 
przesłać pytanie mailem na adres: prawnik@opiekapraw-
na.pl lub zarejestrować je w Internetowej Stre�e Klienta 
dostępnej na stronie www.lexsecure.pl 

Podczas rozmowy z prawnikiem należy opisać swój 
problem lub potrzebny dokument. Nasi prawnicy mogą 
poprosić Państwa o przesłanie dodatkowych 
dokumentów lub informacji drogą elektroniczną, jeśli 
będzie taka potrzeba. 

Tuż po zakończeniu rozmowy nasi prawnicy rozpoczną 
przygotowywanie odpowiedzi, która zostanie przesłana 
na Państwa adres e-mail w ciągu 24h. W przypadku 
bardziej złożonych spraw termin odpowiedzi jest 
uzgadniany indywidualnie. 

JESTEŚMY DO PAŃSTWA DYSPOZYCJI 365 DNI W ROKU, 24 GODZINY NA DOBĘ. 

Jeśli potrzebują Państwo spersonalizowanego 
dokumentu bądź pisma, które nie znajduje się w Bazie 
Wzorów Dokumentów Lex Secure.

Każda odpowiedź i opinia sygnowana jest przez 
adwokata lub radcę prawnego. 

Jeśli po otrzymaniu odpowiedzi potrzebują Państwo 
dalszego wsparcia pełnomocnika (adwokata lub radcy 
prawnego), należy skontaktować się z Infolinią, która 
wskaże rekomendowane kancelarie, najbliższe Państwa 
miejscu zamieszkania, współpracujące z Lex Secure w 
ramach Ogólnopolskiej Sieci Opieki Prawnej. 

Lex Secure 24h Opieka Prawna
Al. Niepodległości 723/6
81-853 Sopot
prawnik@opiekaprawna.pl
www.opiekaprawna.pl

JAK KORZYSTAĆ Z USŁUG LEX SECURE 24H OPIEKA PRAWNA?  
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Gdańska Okręgowa Rada Aptekarska wyznacza  
wiceprezesa GORA mgr. farm. Ireneusza Nesterowicza  

jako osobę do pełnienia dyżurów w imieniu Prezydium GORA.  

Kontakt z farmaceutami naszej Izby w imieniu Prezydium GORA  
będzie również możliwy telefonicznie  

z wiceprezesem GORA mgr. farm. Ireneuszem Nesterowiczem 
pod numerem telefonu: 602 355 957

także poza godzinami pracy Biura GOIA.

Postanowienie GORA 



www.praca.farmacja.pl

 


